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Dile kolay, 4 yıllık bir dönem sanki
göz açıp kapanıncaya kadar geçti.
Ama geçen dört yılın şöyle bir

muhasebesine baktığımızda faaliyetlerimizi
92 sayfalık bir kitapta toplayabildik. Zaman su
gibi akıp giderken gerçekleştirdiğimiz program
ve el attığımız onlarca konu ve etkinlik birbirini
kovaladı.

Değerli okuyucular teşkilatımızın 4 yılda bir
yaşadığı seçim atmosferi tüm hızıyla devam
ediyor. Odalarımızın genel kurulları 31 Mart
itibarıyle tamamlandı. 152 odamızdan 23’üne
yeni başkan geldi ve yeni yönetim kurulları
oluştu. Onlara “Aramıza hoş geldiniz”
diyorum. Güven tazeleyen eski başkanları da
kutluyorum.

Şimdi önümüzde Mayıs ayında yapacağımız
birliğimizin genel kurulu var.  Tüm odalarımızın
yönetim kurullarını oraya bekliyoruz. Geçen 4
yılda gerçekleştirilen projeleri ve faaliyetlerimizi
orada anlatacağız. Ayrıca önümüzdeki döneme
ait çalışma programımızı sunacağız.

Ancak geçen dönemle ilgili bir tablo çizmek
gerekirse, en önemli sorunumuz, odalardaki kan
kaybını önlemekti. Bu konuda başlattığımız
denetimlerde son 4 yılda yapılan yeni kayıtlarda
90 bini aşkın yeni üye kazanımı sağlandı. Buna
karşılık yeni uygulanan ESBİS sistemindeki pasif
üyelerin silinmesi ve yasa gereği şoförlerin
üyelikten çıkarılması sebebiyle 80 bine yakın
kapama gerçekleşti. Buna rağmen İstanbul
birliğimizin üye sayısı üst seviyelerde
tutunmuştur. Eğer geçen dönemde disiplinli bir
şekilde sürdürdüğümüz denetimler olmasaydı
İstanbul birliği olarak üye sayısı 100 binin altına
gerileyebilirdi.

İstanbul birliği olarak  ikinci önemli
sorunumuz, esnafın sicile ödemek zorunda

kaldığı 490 TL’lik ilk kayıt ücretidir. Bir yasa
mevzuu olan ancak sonuçta TESK’in, illerin özel
durumuna göre tespit ettiği kayıt ücreti her
platformda gündeme getirmemize rağmen
makul seviyeye indirilemedi. İstanbul’da yeni
işyeri açan esnafımızı isyan ettiren bu kayıt ücreti
yönetmeliği bundan sonraki dönemde de
mücadele konumuz olacak. Bundan kimsenin
şüphesi olmasın.

Değerli başkan ve yönetim kurulu üyeleri,
yıllardır peşinden koştuğumuz mücadele
verdiğimiz, dilimizde tüy bırakmayan bir önemli
konumuzda “Perakende Yasası”dır. Canı yanan
esnafın kurtuluşu olarak gördüğümüz Perakende
Yasası’nın hala taslak halinde beklemesini zül
olarak kabul ediyoruz. Haksız rekabet altında
ezilen esnaf ve sanatkarlar, sermayenin dev
market zincirleri ile boğuşmaktan yorgun düştü.
İşte bu sebeple bundan sonraki dönemde de
Perakende Yasası taleplerimizi sürdüreceğiz.

Teşkilatımızın değerli temsilcileri 11 Mayıs’a
bir aydan daha az bir zaman kaldı. Birliğimizin
genel kurulunu, yine İstanbul teşkilatımıza
yakışan bir düzen içinde, birlik, beraberlik,
kardeşlik duygularımızın pekiştiği, tüm
teşkilatımızın kucaklaştığı gün olarak anmak
istiyoruz. Sağlıcakla kalın.

BAŞKANDAN

İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz

KAYIT ÜCRETİ 
İSYAN ETTİRİYOR 
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HABER

Yılmaz, yeni düzenleme emekli 
olacak esnafı mağdur etmemeli!

Nisan ayından çıkması
beklenen Torba Yasa ile
birlikte, Bağ-Kur prim

borcunu ödemeyen esnafı büyük
bir şok bekliyor. Torba Yasa’nın
Meclis’ten geçmesi halinde
Bağ-Kur prim borcunu üç ay
içinde ödemeyen esnafın
hizmetleri ve prim borcu
silinecek.

Esnaf gözünü, Nisan ayında
yürürlüğe girmesi beklenen Torba
Yasa’ya dikti. Bağ-Kur (4/b)
kapsamında sigortalı olan ve prim
borçları 12 ay ve daha fazla süreyi
kapsayanları 30 Mart sonrası
büyük bir sürpriz bekliyor.
Esnaf, hizmetlerden mahrum
kalmamak için borcunun
tamamını 3 ay içinde ödemesi

gerekiyor. Aksi halde primi 9.000
günden eksik olanlar da, esas
hizmetleri silindiği için emekli
olamayacak. 3 aylık ödeme süresi
tanındıktan sonra, borçların
ödenmemesi durumunda
sigortalılık süreleri silinecek ve
borçlu oldukları dönemler
sigortalı olarak artık
değerlendirilmeyecek.

30 MART’TAN SONRA ESNAFI BEKLEYEN TEHLİKE

Esnaf üç ay içinde prim borcunu ödeyemezse sağlık hizmetlerinden yararlanamayacak. Esnaf yeniden bir
yapılandırma yapılıp, ek süre verilmesini talep ediyor.

Esnaf gözünü, Nisan ayında yürürlüğe girmesi beklenen Torba Yasa’ya dikti. 
Bağ-Kur (4/b) kapsamında sigortalı olan ve prim borçları 12 ay ve daha fazla
süreyi kapsayanları 30 Mart sonrası büyük bir sürpriz bekliyor.



SAĞLIK HİZMETİ DE
ALAMAYACAK

Borcunu üç ay içinde
ödemeyen esnaf emekli olamadığı
gibi sağlık hizmetlerinden de
yararlanamayacak. Esnaf, çifte
standarda maruz kaldığını
savunarak, SSK’lılar ve
Bağ-Kur’lular arasında ayrım
yapıldığını söyledi. SSK’lıların prim
borçlarına rağmen, sağlık hizmeti
alabildiğine dikkat çeken esnaf,
aynı şartların Bağ-Kur’lular için
geçerli olmamasına isyan etti.
Öte yandan SSK’lılar,
Bağ-Kur’ludan farklı olarak sağlık
hizmetlerinden ailecek
yararlanabiliyor.

Yasaya göre borcu nedeniyle
emekli olamayan esnaf daha sonra
borcunu ödese dahi Bağ-Kur
şartlarından emekli olamıyor.
Bağ-Kur şartlarına göre emekli
olması gereken ancak gerek borç
gerekse prim gün sayısı eksikliği
nedeniyle emekli olamayanlar,
SSK’ya en az 1.260 gün daha prim
ödemek şartıyla SSK’dan emekli
olacak.

3 aylık ödeme süresi
tanındıktan sonra, borçların
ödenmemesi durumunda
sigortalılık süreleriyle birlikte
silinecek ve borçlu oldukları
dönemler sigortalı olarak artık
değerlendirilmeyecek.

Yeni düzenlemeyle beraber,
2 yıldan fazla prim borcu olan
esnafın, emekliliği için kendisine
yetecek kadar süreyi borçlanması
da mümkün olabilecek. Yani 3
yıllık prim borcu olan bir esnaf,
emekliliğine yetmesi durumunda
örneğin bu borcun sadece yarısını
borçlanabilecek. 24 aydan daha
kısa süreli prim borcu olanlar için
de halen yürürlükte olan 6183
sayılı Amme Alacaklarının Tahsili
Hakkında Yasa uyarınca
taksitlendirme yapabilmek

mümkün. Yeni düzenleme prim
tahsilatının artırılmasının yanı sıra,
borçları nedeniyle sağlık
yardımlarından yararlanamayan
esnafa yeni bir imkan tanıyor.
Borcundan kurtulan serbest
meslek sahipleri için sağlıktan
yararlanmanın önü böylece açılmış
olacak. 

1 Mart 2011 tarihinden önce,
kişinin hem 4/a hem de 4/b, yani
hem SSK, hem de Bağ-Kur
kapsamında sigortasının olması
durumunda önceden başlayan
sigorta geçerli oluyordu. Bu kural
nedeniyle 4/a sigorta primi
ödemiş yüz binlerce esnafın
sigortası geçersiz sayılıp 4/b prim
borcu oluşuyordu. Oysa şimdi 2 yılı
aşan borç nedeniyle 4/b sigorta
süreleri silinince geçersiz sayılan
4/a sigortası geçerli hale
gelebilecek. 24 aydan fazla
Bağ – Kur (4/b) sigorta sürelerinin
silinmesi son 7 yıl primlerini de
değiştirebileceğinden bazı
sigortalılar SSK (4/a) şartlarından
da emekli olma hakkını
kazanabilecek.

YILMAZ’DAN ESNAF
MAĞDUR OLUR UYARISI

Esnafın Sosyal Güvenlik
Kurumu’na (SGK) olan prim borcu
22 milyar lirayı aştığı açıklandı.

SGK yönetiminin bir önlem
olarak prim borcu 6 bin lira ve
üzerinde olan yaklaşık 1 milyon
esnafa ödeme yazısı gönderdiği
belirtilmişti. 

Torba Yasayı ve Bağ-Kur borcu
olanlara yönelik yaptırımları
değerlendiren İstanbul Esnaf ve
Sanatkarlar Odaları Birliği Başkanı
Faik Yılmaz, şartların kabul
edilemez olduğunu vurguladı.
Borçlarını ödemekte zorlanan
esnafın, sağlık hizmetinden
yararlanamayacak olmasını
eleştiren Faik Yılmaz, ”Esnaf yine
mağdur olan kesim oldu.
Borçların yeniden
yapılandırması düzenlenirken,
esnafın boğazına sarılmamak
gerekiyor. Borçlarını ödemekte
zorlanan esnafın sağlık
hizmetinden yararlanamamasını
hususunun tekrar ele alınmasını
istiyoruz.” 

Yılmaz, emeklilik haklarından
da mahrum kalınacak olmasını
eleştirdi ve çözüm önerisini şöyle
ifade etti: ” Vatandaşımız emekli
olsun prim borçları da emekli
aylığından kesilsin. Böylelikle
kimse mağdur olmadan çözüm
üretilebilir.” 

Yılmaz, esnafın yasaya ilişkin
endişelerini gerekli kurumlara
ilettiklerini de sözlerine ekledi.
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KAPAK

TOPBAŞ, ”SORUNLARI 
BERABER ÇÖZECEĞİZ”

İstanbul’daki esnaf odası
başkanlarıyla, İstanbul
Büyükşehir Belediye Başkanı

Kadir Topbaş 5 Mart Çarşamba
günü 1453 Topkapı Sosyal Tesis-
leri’nde bir araya geldi. Esnaf adına
sorunları İSTESOB Başkanı Faik
Yılmaz anlatırken Kadir Topbaş,
çözüm önerilerini ve yapmayı
planladıkları projeleri anlattı.

Kadir Topbaş, esnafın
sorunlarını çözmek için İSTESOB’la
yakında yeniden bir araya
geleceklerini ve İSTESOB’un
önerileri doğrultunda kararlar
alacaklarını belirtti. 

YILMAZ’DAN DESTEK
ÇAĞRISI

Faik Yılmaz, “İçimizden biri”
olarak tanımladığı Kadir Topbaş’ın
esnaf odası başkanlığı geçmişine
atıfta bulundu ve “Halimizden en
iyi o anlıyor. Sayın Topbaş
bizden biri ve sorunlarımızla
ilgili kendisinden hep yakınlık
gördük. Esnaf, kendisine yapılan
iyiliği asla unutmaz” ifadelerini
kullandı.

Yılmaz, ”Önemli bir seçim
atmosferinden geçiyoruz.
Çarşılarımız sokaklarımız parti
adaylarının pankartıyla doldu.

Bu dönemde esnafı hatırlayan,
siyasetçi sayısı fazla. Ama Kadir
Topbaş’ı bu konuda ayrı
tutuyorum. Kendisi her zaman
yanımızda yer aldı ve esnafın
sorunları için her zaman bizlere
destek oldu. Kimi zaman
Sayın Topbaş ile bir araya
geldik. Kimi zaman da
Yardımcısı Sayın Ahmet
Selamet ile” dedi.

Yılmaz, esnafın çözülmeyi
bekleyen çokça problemi
olduğunu aktardı, “Esnafın
yaşatılması lazım” söylemini
yineleyen Yılmaz, esnafın olmadığı

Esnaf odası başkanları ile bir araya gelen İBB Başkanı Kadir Topbaş, 
“Esnafın sorunlarını beraber çözeceğiz, şeffaf bir yönetim anlayışıyla, 
kararları halka danışarak alacağız” dedi.

Kadir Topbaş, esnafın sorunlarını çözmek için İSTESOB'la masaya oturacaklarını ve İSTESOB'un önerileri
doğrultusunda hareket edeceklerini duyurdu.



7 İstanbul Esnaf

TOPBAŞ ESNAF SOFRASINDA

ülkede ekonomik kalkınmanın da
olamayacağını vurguladı. 

ESNAF DOSYASI TOPBAŞ’TA
Çok farklı alanlardaki

siyasetçilere sunulan “Esnaf
Raporu”nun bir benzeri de İBB
Başkanı Kadir Topbaş’a sunuldu.
Faik Yılmaz, raporda yer alan
konuların bir kısmını toplantıda
dile getirdi. 

Servisçilerin plaka tahdidi
konusunda büyük mağduriyet
yaşadığını aktaran Yılmaz, servis-
çilerin bu problemlerini yaptıkları
geniş katılımlı mitinglerle de gös-
terdiğini hatırlattı ve yeni dönemde
bu sorunun çözülmesini istedi.

Minibüsçülerin, raylı sistemin
yaygınlaşması ile işlerinin zarara
uğradığı konusu da gündeme
geldi. Yılmaz, alternatif çözümler
için UKOME ile masada olduklarını
ve çözüm için müzakere
yürüttüklerini söyledi.

Kaybolmaya yüz tutmuş
meslekler toplantıda unutulmadı.
Yılmaz, birçok mesleğin yok olma
tehlikesi ile karşı karşıya olduğunu
aktardı.

TOPBAŞ “ESNAFIN 
BAŞARISI ŞEHRİN
BAŞARISIDIR”

Kadir Topbaş, toplumun esnaf
ve sanatkarlar sayesinde ayakta

durduğunu dile getirdi. 15
milyonluk nüfusa sahip İstanbul'da,
esnaf ve sanatkarlardan
beklentinin çok yüksek olduğunu
vurgulayan Topbaş, şunları
söyledi: "Bir esnaf olarak
söylüyorum. Bize karşı güveniniz
var, beklentiniz yüksek,
biliyorum. Esnaf, sözünün
arkasında duran kişidir. Yoksa
esnaf olamaz. Zor şartlar, esnafı

yorarak yetiştirir. Esnaflık sebat,
azim, gayret ister. Zaman zaman
aile hayatını ihmal ederek geçim
ister. Bu yüzden sizlerin güven
duygusuna layık olmak istiyoruz.
Sizin başarınız, kentimizin
başarısı demektir. Bir yağmur
damlası biriktikçe gölleri,
nehirleri, denizleri oluşturur.
Sizler de böylesiniz. Esnaf
aileden gelen biri olarak 'esnafın
derdine nasıl çare olacağım?'
diye düşünüyorum. Ciddi bir
sorumluluğum var."

Bu yüzyılda dünyanın artık
global bir köy olduğunu, şartların
her geçen gün daha da zorlaştığını
söyleyen Kadir Topbaş, "Esnaf
sadece ben demez. Esnaf
fedakardır, azimlidir, üretkendir.
Yerel yönetimlerin esnafın
yanında olması lazım, esnafın
sorunlarına çare üretmesi lazım"
dedi.

Kadir Topbaş, "Esnafın mağdur edilmeyeceğini" bir kez daha esnaf odası
başkanları önünde dile getirdi.

Faik Yılmaz ve Kadir Topbaş toplantı süresince keyifli bir 
sohbet içerisindeydi.



Ülke genelinde bir seçim heyecanını
geride bırakırken esnaf odalarında ve
birliklerdeki seçim heyecanı da doruğa

çıktı. Odaların seçim sürecini dergimiz
sayfalarında tarih sırasına göre eşit dağılımla
yayınlamaya çalıştık.

Elinizdeki oda seçimleriyle ilgili son sayıda
51 odanın kongresi yapıldı ve 51 başkan sınav
kazanmış olurken bu sonuçlar dergimizde yer
aldı. Dergimizde ayrıca yeni seçilen başkanlara
ve hedeflerine yer verdik. Yeni başkanları din-
lerken, onların taze kan olarak görev yapma
heyecanına ve sorunlara kafa yorma hazırlık-
larına şahit olduk. Yeni başkanların ilk olarak
kayıt dışına hedeflendiklerini  ve bu konuda
denetimlerle üye sayısını artırmayı planladık-
larını tespit ettik. Yeni başkanlarla yaptığımız
röportajlarımızı bu sayımızda keyifle
okuyacaksınız.

Değerli okuyucular, İstanbulESNAF olarak ilk
sayımızı 1 Haziran 2010 yılında genel kurul son-
rası yayınlamıştık. İşte o ilk sayıdan bugüne,
elinizdeki sayı dahil olmak üzere toplam 47 sayı
dergi yayınladık. Önümüzdeki Mayıs baskısıı ile
birlikte 48 sayıya ulaşmış olacağız. Genel kurul
öncesindeki 10 sayı ile birlikte İstanbulESNAF’ın
56. sayısını tamamlamış olacağız. Böylece genel
kuruldan itibaren 4 yıllık yayın dönemi de
tamamlanmış olacak.

Geçen 4 yılda dergimizde 1500 civarında
haber ve röportaj yayınlanırken 240 makale ve
köşe yazısı kaleme alındı. Haberlerde ilkemiz,
tüm odaların dergilerde dengeli bir şekilde yer
alması oldu. Yayın kurulumuz, her sayının plan-
lamasını yaparken geçen üç sayıda dergide yer
almayan odaların listesi masaya konulup o
odalarla ilgili haber yapılmasına dikkat edildi.
Basın ahlakı ve ilkelerinden ödün verilmeyen
yayınlarımızda kişi ya da kurumların refüze
edilmemesine özen gösterildi. Gıda Yasası ya da
İş Güvenliği Yasası gibi konularda sektörlere
yönelik uyarı haberlerine yer verilerek önemli bir
görev üstlenildi. Mesela “Hijyen Belgesi

Olmayanlara
Ceza Kapıda”
gibi başlıklı
haberler çoğu
esnafımıza uyarı
niteliğini taşıdı. Kısacası yasal uyarılar ve grafik
tablolu haberler, okuyucularımızdan hayli
olumlu tepkilar aldı. 

İSTESOB’un resmi yayın organı hüviyetini
taşıyan İstanbulESNAF, sadece haber ve
röportajlarıyla değil, makale ve köşe yazılarıyla
da esnaf sanatkar camiası için bir rehber kitapçık
oldu. Başkan Faik Yılmaz’ın teşkilatı kucaklayıcı
ve pozitif enerji veren yazıları başta olmak üzere
tüm makaleler ilgiyle okunmaya devam ediyor.

Köşe yazılarında bir önemli imza da; Türk
esnaf sanatkar teşkilatının hukukçu duayeni
olarak bilinen Av. A. Kemal Ferlengez’di. Esnaf
sanatkarlarla ilgili mevcut ya da yeni çıkan
tüm yasaları kendi köşesinde bir potada eritip
sunarak hepimizi aydınlatan Kemal
ağabeyimizin yazıları, bana göre teşkilat
mensuplarının kesip saklayacağı nitelikte
metinlerdir.

Yine mali konularda birbirinden güzel uyarı
makalelerini kaleme alan Sabri Tümer’in
yazılarının da  rehber nitelikte uyarı metinleri
olduğunu söylemeliyim. 1980’li yıllardan beri
İstanbul esnaf  teşkilatının içinde bulunan ve
mali sorunlarına çözüm üreten Sabri Tümer de
Türk Mali dünyasına bir duayen olarak adını
yazdırmış kıymetli bir şahsiyettir.

Dergimiz yazı ailesine yeni katılan bir değerli
kalem de İSTESOB’un Eğitim Müdürü Muzaffer
Garip’tir. Teşkilatın içine yeni girmesine rağmen
sanki 40 yıldır bu kurumun sorunları ile iç içe
olmuş bir eğitim müdürü profili çizen Muzaffer
Garip’in teşkilatta hiç de garip! olmadığını, ak-
sine cana yakınlığı ile sevilen ve etrafı kalabalık
bir eğitimci olduğunu belirtmeliyim. 

Değerli okuyucular İstanbulESNAF yazı ailesi
olarak 4’üncü yılımızı tamamlamaya bir ay kala
sizleri saygı ve sevgilerimle selamlıyorum.

1500 HABER, 
240 MAKALE

MAKALE

Fikret HELVACIOĞLU

yazıyorum
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Esnafın tepkisine yol açan
'vergi' ve 'harç'
uygulamasında değişiklik

yapıldı. Yüzde 500'e varan artış
sağlayan mevcut düzenleme,
yürürlükten kaldırılıyor. 'Tabela' ve
'eğlence' vergisiyle 'işgal', 'çalışma'
ve 'işyeri açma' ruhsatı harçları,
semtlerin ekonomik durumuna
göre farklı tutarlarda belirlenecek. 

Bakanlar Kurulu, 18 Aralık
2013'te Resmi Gazete'de
yayımlanan kararla, Belediye
Gelirleri Yasası'ndaki vergi ve
harçlarında bir  fahiş artırım
yapmıştı.

Bakanlar Kurulu, tabela
vergilerini artık, “Semtler
arasındaki sosyal ve ekonomik
farklılıklar” göz önünde tutularak
belirleyecek. Böylece zengin

semtlerdeki esnaf, geliri daha
düşük semtlerdeki esnafa göre
daha fazla tabela vergisi ödeyecek.

Örneğin İstanbul’da Kadıköy,
Tarabya, Bebek, Ortaköy gibi gelir
düzeyi yüksek semtlerdeki esnaf,
Sultanbeyli gibi kenar ilçelerden
daha çok vergi ödeyecek.

Ak Parti’nin TBMM’ye sevk ettiği
torba yasa teklifinden esnafa
tabela vergisi sürprizi çıktı. 18
Aralık 2013’te getirilen, esnafın
astığı her türlü ilan ve reklam
tabelalarına belediyelerce yüzde
500’lere varan vergi artışı
uygulanabileceğine yönelik
düzenleme, yasayla kaldırılıyor.

Belediye meclislerince zamlar
yapılmadan önce 2013 için
belirlenen vergi ve harç tarifeleri,
Bakanlar Kurulu’nca tespit

edilecek karar yürürlüğe girinceye
kadar uygulanmaya devam
edecek.

Teklifle, Belediye Gelirleri
Kanunu’nda yer alan ilan ve reklam
vergisi, biletle girilmesi zorunlu
olmayan eğlence yerlerinden
alınacak miktarlar, işgal harcı, tatil
günleri için alınacak çalışma
ruhsatı harcı, kayıt ve suret
harçları, imarla ilgili harçlar ile
işyeri açma izni harcının
tarifelerini, belediye meclislerinin
önerisi, İçişleri Bakanlığı’nın
görüşü ve Maliye Bakanlığı’nın
teklifi üzerine Bakanlar
Kurulu tarafından tespit
edilecek. Yürürlükteki kanunda
Bakanlar Kurulu belli
gruplandırmaları dikkate alarak
vergileri belirliyor.

Tabela Vergisi’nde
zengin semt, fakir semt ayırımı

Tabela vergilerinde önemli bir değişikliğe gidildi. Bundan sonra tabela 
vergileri alınırken “Zengin semt, fakir semt” ayrımı yapılacak. Belediye
Gelirler Kanunu’ndaki bu önemli değişiklik Bakanlar Kurulu kararıyla alındı.

Bakanlar Kurulu'nun kararıyla vergi miktarı, bölgelerin sosyo-ekonomik özelliğine göre belirlenecek.

ZENGİN MAHALLEDEKİ ESNAFA YÜKSEK VERGİ
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Esnaf odalarının üç aydır
süren seçim maratonu
Mart ayı ile devam etti.

Toplamda 48 olağan genel
kurulun yapıldığı Mart ayında,
sürpriz sonuçlar olduğu gibi
başkanlığı bırakan isimler de oldu.
Son derece demokratik ve olaysız

bir şekilde gerçekleşen kongreler,
İstanbul esnafına yakışır bir seçim
atmosferinde yaşandı. Diğer illere
nazaran İstanbul’daki kongreler,
kavgadan ve kargaşadan uzak bir
görüntüde gerçekleşti. Mart
ayındaki başkanlık yarışında
göreve gelen yeni başkan sayısı

11 oldu. Ocak’ta 4, Şubat’ta da
8 yeni başkan seçim kazanmıştı.
Böylece toplamda 23 odaya yeni
başkan seçilmiş oldu. 

Mart ayında genel
kurulu yapılan odalar ve
başkanları şöyle
sıralandı; 

Odaların genel kurulları tüm hızıyla devam ediyor. Esnaf sanatkarlar
genel kurullarda önümüzdeki 4 yıllık dönem için başkanlarını seçiyor.
Esnaf sandıklara oy atarken aldığı ve alacağı hizmeti karşılaştırıyor.

Ayakkabıcılar Esnaf Odası'nın üyeleri, hem yeni başkanlarını belirlemek hem de duayen başkanları 
Temel Çoruh'a veda etmek için salonu doldurdu.

Mart’ta 48 kongrede 48 başkan seçildi
MATBAACILAR

ORHAN ÖZTÜRK
SİLİVRİ OTOMOBİLCİLER

RECEP AKINCI
TRAFİK MÜŞAVİRLERİ

KEMAL ATILMAN
SARAÇLAR

ADEM SÖNMEZ
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MATBAACILARDA
ORHAN ÖZTÜRK

İstanbul Matbaacılar ve Ciltçiler
Esnaf Odası genel kurulunu Mart
ayının ilk günü yaptı ve seçimlerde
tek liste yer aldı. Orhan Öztürk
tekrar başkanlığa seçilirken, genel
kurulda matbaacı esnafın ne kadar
zor şartlarda çalıştıkları dile
getirildi. Ayrıca esnaf odasının
giderek kan kaybettiği ifade edildi.

SİLİVRİ OTOMOBİLCİLERDE
RECEP AKINCI

Silivri Şoförler ve Otomobilciler
Esnaf Odası Olağan Genel
Kurulu’nu 1 Mart Cumartesi günü
yaptı. Kongrede Recep Akıncı
yeniden başkanlığa seçildi. Toplam
oyların 304’ünü alan Recep
Akıncı’yı, 207 oyla Murat
Tezeller, 53 oyla Adem Çubuk
takip etti.

TRAFİK MÜŞAVİRLERİNDE
KEMAL ATILMAN

İstanbul Trafik Müşavirleri Esnaf
Odası üyeleri Kemal Atılman’ı
tekrar başkanlığa seçerek, 4 yıl
daha kendilerine hizmet edecek
isimleri belirledi. Mart ayının ilk
gününde yapılan kongrede trafik
müşavirlerinin genel sorunları dile
getirildi. Atılman ve yönetimi yeni
dönemde de sorunlarla

İstanbul Kadın Kuaförleri ve Manikürcüleri Esnaf Odası başkanlığı için yarışan aday sayısının çokluğu,
seçimin yapılacağı salona da yansıdı. Kuaförlerin olağan genel kurulu, en kalabalık 

gerçekleşen seçimlerden biri oldu.

Mart’ta 48 kongrede 48 başkan seçildi
SİLİVRİ BİRLEŞİK
NURAY KOÇER

KAHVECİLER
SERDAR ERŞAHİN

TUZLA OTOMOBİLCİLER
TAHSİN KIRICI

KURU TEMİZLEMECİLER
NİHAT KULAOĞLU
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mücadelede kararlı olduklarını
belirtti.

SARAÇLARDA 
ADEM SÖNMEZ

İstanbul Umum Saraçlar Esnaf
Odası’nın olağan genel kurulu
beklenildiği gibi Adem Sönmez’in
yeniden başkanlığa seçilmesiyle
sonuçlandı. Tek listenin yer aldığı
genel kurul 1 Mart Cumartesi
günü yapıldı. Adem Sönmez,
mesleklerinin ne kadar zor bir
dönemeçten geçtiğini anlattı.

SİLİVRİ BİRLEŞİK’TE  
NURAY KOÇER

Silivri Birleşik Esnaf ve
Sanatkârlar Odası’nın 2 Mart Pazar
günü yapılan olağan genel kurulu
bol adaylı ve epey çekişmeli geçti.
5 adayın yarıştığı seçimlerde ipi
Nuray Koçer 595 oyla göğüsledi.
Diğer adaylar;  Selahattin Opçin

480, Necati Özkök 378, Ali
Tabakoğlu 206, Neşe
Bayrakta ise 165 oy  aldı.

KAHVECİLERDE 
SERDAR ERŞAHİN

İstanbul Kıraathaneci Kahveci
ve İçkisiz Gazinocular Esnaf
Odası’nın olağan genel kurulu 2
Mart tarihinde yapıldı ve bir görev
değişimi yaşandı. Üç adaylı
seçimin galibi Serdar Erşahin
oldu. Erşahin 316 oy alırken,
eski başkan Sadık Özpolat 128,
Ahmet Doğan 113 oyda
kaldı. Serdar Erşahin,
meslektaşların sorunlarına çözmek
için var gücüyle çalışacaklarını
söyledi.

TUZLA OTOMOBİLCİLERDE
TAHSİN KIRICI

Tuzla Şoförler Otomobilciler
Minibüsçüler Otobüsçüler Kamyon

Kamyonetçiler Esnaf Odası’nın
olağan genel kurulunda Mustafa
Tahsin Kırıcı 2. defa başkanlığa
seçildi. Tek listenin yer aldığı
seçimler 2 Mart Pazar günü
yapıldı. Tahsin Kırıcı, motorize
odaların minibüsler konusunda
yaptığı çalışmalar hakkında
esnafını bilgilendirdi.

ELBİSE TEMİZLEMECİLERDE
NİHAT KULAOĞLU

İstanbul Elbise Temizleme
Tekstil Yıkama Ütü ve Boyacılığı
Esnaf ve Sanatkarlar Odası, seçimli
olağan genel kurulunu İSTESOB
birlik toplantısı salonunda yaptı.
2 Mart tarihinde yapılan
seçimlerde tek liste yer aldı ve
Nihat Kulaoğlu başkanlığa seçildi.
Kulaoğlu, desteklerinden ötürü
delegelere teşekkür etti.

SULTANBEYLİ
PAZARCILARDA
MUHTULLAH KOCA

Sultanbeyli Pazarcılar Esnaf
Odası’nın olağan genel kurulunda
görev değişikliği yaşandı. Derviş
Yıldız’la seçim yarışına giren
Muhtullah Koca, Sultanbeyli
Pazarcıların yeni başkanı oldu.
Genel kurul 3 Mart Pazartesi günü
yapıldı. Muhtullah Koca, esnafın
sorunlarını bildiğini ve bunlar için
çözüm üretmeye çalışacağını
söyledi.

SULTANBEYLİ PAZARCILAR
MUHTULLAH KOCA

PENDİK BİRLEŞİK
BİLAL GÜNDOĞDU

KURUYEMİŞÇİLER
İSMAİL TAŞKIN

BAYRAMPAŞA BERBERLER
ŞERAFETTİN YILMAZER

İstanbul Kuru Temizlemecilerin genel kurulunda konuk oda başkanları
vardı. İsmail Demirbaş, Fevzi Uluceviz, Muvakkar Garzan, 

Kemal Gürel konuklardan birkaçıydı.



BAYRAMPAŞA
BERBERLERDE 
ŞERAFETTİN YILMAZER 

Şerafettin Yılmazer,
Bayrampaşa Berberler ve Kuaförler
Esnaf Odası’nın olağan genel
kurulundan güvenoyu alarak
ayrıldı. 4 yıl daha esnafına hizmet
etmeye devam edecek olan
Yılmazer ucuzcu, tarifenin çok
altında hizmet veren işletmelere
karşı mücadelelerine devam
edeceklerini söyledi. Kongre
3 Mart Pazartesi günü yapıldı.

PENDİK BİRLEŞİK ESNAFTA
BİLAL GÜNDOĞDU

Pendik Esnaf ve Sanatkarlar
Odası’nın 8 Mart 2014 tarihinde
yapılan kongresinde Bilal
Gündoğdu başkanlığa yeniden
seçildi. Gündoğdu, AVM’lerden

şikayet etti ve “Pendik’in dört bir
tarafını alışveriş merkezleri
sarmış durumda. Şehir
merkezinde AVM olmaz diye
mücadele ettik. Ancak
sözümüzü kimseye
dinletemedik. Bu konudaki
mücadelemiz devam edecektir”
dedi.

Kongrenin 8 Mart Dünya
Kadınlar Günü’ne denk gelmesi
nedeniyle kadın üyelere kırmızı
gül verildi.

KURUYEMİŞÇİLERDE
İSMAİL TAŞKIN

İstanbul Leblebi İmalatçıları ve
Kuruyemişçiler Esnaf Odası’nın
olağan genel kurulu 9 Mart Pazar
günü Fatih’teki Zübeyde Hanım
Kültür Merkezi’nde yapıldı. Kongre
sonunda İsmail Taşkın yeniden

başkanlığa seçildi. Taşkın, esnafın
sorunlarına ilişkin geçen 4 yılda
yaptıkları çalışmaları anlattı.

GEZİCİ SÜTÇÜLERDE
OSMAN UYSAL

İstanbul Umum Gezici Sütçü ve
Yoğurtçular Esnaf Odası’nın seçimli
olağan genel kurulunda tek liste
vardı. 9 Mart’ta Osman Uysal’la
yola devam kararı alan gezici sütçü
esnafı, başkanlarına destek
olduklarını gösterdiler. Esnaf odası
faaliyetleri arasında, halkın paket
sütler hakkında bilgilendirilmesi
konusuna da yer verdi.

İSTANBUL KASAPLARDA
BİLGİN ŞAHİN

İstanbul Perakendeci Kasaplar
Esnaf Odası’nın genel kurulu
İSTESOB birlik binasında 9 Mart

GEZİCİ SÜTÇÜLER
OSMAN UYSAL

İSTANBUL KASAPLAR
BİLGİN ŞAHİN

ÜMRANİYE MARANGOZLAR
SUAT YAZICI

İST. AYAKKABI FREEZECİLER
MÜCAHİT ÇETİN

Kadın esnaf sayısındaki artış, kongrelerde de gözlemlendi. Çok sayıda kadın esnaf, oy kullanmak için 
olağan genel kurullara akın etti.
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tarihinde yapıldı. Bilgin Şahin’in
yeniden başkanlığa seçildiği genel
kurulda divan başkanlığını Türkiye
Kasaplar Federasyonu Başkanı Fazlı
Yalçındağ yaptı. T.C. Gümrük ve
Ticaret Bakanlığı Müsteşar
Yardımcısı İsmail Yücel ve
Günaydın Et’in sahibi Cüneyt
Asan kongreye katılanlar
arasındaydı. 

Esnaf odası, Gıda Yasası’na ilişkin
yaptıkları çalışmaların bir özetini
genel kurulda üyelerine sundu.

ÜMRANİYE
MARANGOZLARDA 
SUAT YAZICI

Ümraniye Marangozlar ve
Mobilyacılar Esnaf Odası, Modako
Sanayi Sitesi’nde yapılan olağan
genel kurulda Suat Yazıcı yeniden

başkanlığa seçildi. 9 Mart’ta yapılan
genel kurulda mesleki sorunlar ve
bu sorunlara karşı esnaf odasının
verdiği mücadele geniş biçimde
anlatıldı.

İSTANBUL AYAKKABI
FREEZECİLERDE 
MÜCAHİT ÇETİN

İstanbul Ayakkabı Freeze
Sanatkarları Esnaf Odası,
İSTESOB birlik binasında yaptığı
olağan genel kurulla yeni
yönetimini belirledi. Tek listenin
yer aldığı genel kurul 11 Mart
Salı günü gerçekleşti ve
Mücahit Çetin yeniden başkanlığa
seçildi. Çetin, sektörün kurtuluşu
için, meslektaşlar arasında
dayanışma olması gerektiğini
söyledi.

ARABACILARDA 
HASAN ÜNAL

İstanbul Arabacılar ve Motorsuz
Kara Nakil Vasıtaları Esnaf Odası’nın
yeni başkanı Hasan Ünal oldu. İki
adayın yarıştığı olağan genel
kurulda Hasan Ünal 64 oyla
başkanlığa seçilirken, Fikret Gedik
46 oyda kaldı. Özellikle
Büyükada’nın sembolleşmiş
mesleği olarak nitelendirilen
arabacılar, sıkıntılarını ve taleplerini
kongrede dile getirme fırsatı
buldular. Odanın eski başkanı
Hüseyin Çülban seçimler öncesi
başkanlığı bırakmış ve aday
olmayacağını açıklamıştı.

İNTERNET KAFECİLER
METİN BALTAOĞLU

İnternet Kafeciler Esnaf

İSTANBUL ARABACILAR
HASAN ÜNAL

İSTANBUL OTO LASTİKÇİLER
AYDIN ÇAN

ŞİLE OTOMOBİLCİLER
ALİ ASLAN

İNTERNET KAFECİLER
METİN BALTAOĞLU

İSTESOB kapılarını esnaf odalarına açtı. Birçok esnaf odası olağan genel kurulunu 
İSTESOB birlik binası toplantı salonunda yaptı.



Odası’nın iki adaylı seçim
yarışından yüzü gülerek ayrılan
isim Metin Baltaoğlu oldu. Eski
oda genel sekreteri Fırat
Çağlar Özer’in de adaylığını
koyduğu genel kurulda
Baltaoğlu 137, Özer 118 oy
aldı. Kongre 12 Şubat Çarşamba
günü gerçekleşti. Genel kurulda
kayıt dışı ve internet kafelerde
kullanılan lisans konuları geniş yer
buldu.

OTO LASTİKTE 
AYDIN ÇAN

İstanbul Oto Lastik Yedek Parça
İmalatçı ve Satıcıları Esnaf Odası,
olağan genel kurulunu 13 Mart
Perşembe günü İSTESOB birlik
binasında yaptı. Tek listenin yer
aldığı seçimlerde Aydın Çan
yeniden başkanlığa seçildi. Mesleki
sorunlara geniş yer ayrılırken, çırak
bulmakta yaşanan sıkıntılar dile
getirildi.

ŞİLE OTOMOBİLCİLERDE 
ALİ ASLAN

Şile Şoförler Otomobilciler
Minibüsçüler Kamyon ve
Kamyonetçiler Esnaf Odası, olağan
genel kurulunu 15 Mart Cumartesi
günü yaptı. Ali Aslan, başkanlık
için delegelerin desteğini aldı. 4 yıl
daha başkanlık görevini yürütecek
olan Ali Aslan, bu süreçte çözmeyi
planladıkları sorunları anlattı.

YORGANCILARDA 
NAZMİ İNCE

İstanbul Yorgancı Hallaç ve
Çeyizciler Esnaf Odası olağan genel
kurulunu İSTESOB birlik binasında
yaptı. 16 Mart Pazar günü
gerçekleşen kongrede Nazmi İnce
yeniden başkanlığa seçildi.
Kongrede, yorgancı hallaç ve
çeyizcilerin zor günler geçirdiğinin
altı çizildi. Devletin kaybolmaya yüz
tutmuş mesleklere sahip çıkması
istendi.

KADIN KUAFÖRLERDE
OKTAY ERKAL

İstanbul Kadın Kuaförleri ve
Manikürcüleri Esnaf Odası olağan
genel kurulu, en fazla adayın
yarıştığı kongrelerden biri oldu.

Kıyasıya rekabetin yaşandığı genel
kurulda Oktay Erkal sandıktan
birinci çıkan isim oldu. Yapılan
seçimler sonucu oy dağılımı şu
şekilde oluştu: Oktay Erkal 436,
Salih Pehlivan 230, Ata Aydoğdu
218, Suat Özbursa 138, Barış
Özgen 80. Genel kurulda esnaf,
haksız rekabet oluşturan
işletmelerden şikayetçi oldu ve
tepkisini dile getirdi. Kongrede
konuşan Erkal, sorunları aşmak için
dayanışma içerisinde olmaları
gerektiğini söyledi.

KEMERBURGAZ ESNAFTA
SEBAHATTİN MAR

Kemerburgaz Birleşik ve Şoförler
Esnaf Odası olağan genel kurulu
Sebahattin Mar’ın başkanlığa

15 İstanbul Esnaf

Kongrede konuşan  başkanlar 4 yıl boyunca yaptıkları faaliyetleri
paylaştı. O isimlerden Oktay Erkal, sorunların üstesinden gelmek için

dayanışma içerisinde olmaları gerektiğini söyledi.

YORGANCILAR
NAZMİ İNCE

KADIN KUAFÖRLERİ
OKTAY ERKAL

KEMERBURGAZ BİRLEŞİK
SEBAHATTİN MAR

İYİ SU SATICILARI
ÖMER ELİBOL
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seçilmesiyle sonuçlandı. Seçimli
genel kurulu 16 Mart Pazar günü
yapıldı. Esnaf ve şoförü bir arada
bulundurmasıyla ayrı bir özelliğe
sahip esnaf odasında, genel
sorunlar kongrede masaya yatırıldı.

İYİ SU SATICILARINDA
ÖMER ELİBOL

İstanbul İyi Su Satıcıları ve İçme
Suyu İstasyonu İşletmecileri Esnaf
Odası olağan genel kurulu 17 Mart
Pazartesi günü yapıldı. Kongrede
Ömer Elibol, üyelerinin de
desteğiyle yeninden başkanlığa
seçildi. Ömer Elibol ve yönetimi,
sektörlerinin genel sorunları ve
çözüm önerileri konusunda
esnafını bilgilendirdi.

BALIK SATICILARINDA
YAŞAR GÜN

İstanbul Balık Satıcıları Esnaf
Odası üyeleri Yaşar Gün’ü
başkanlığa yeniden seçti. Yaşar
Gün’ün güvenoyu alarak ayrıldığı
kongre 18 Mart Salı günü Kumkapı
Balıkçılar Çarşısı’nda gerçekleşti.
Kongrede, Kumpakapı’daki balık
halinin Gürpınar’a taşınacağı
belirtilirken, esnafı Gürpınar’da ne
gibi imkânların beklediğine açıklık
getirildi.

AYNACILARDA 
MEHMET EMİN GÜR

İstanbul Aynacılar ve Cam Eşya
İmalcileri Odası’nda görev değişimi
yaşandı. Ahmet Peközer göreve

bir daha aday olmayacağını
açıklarken, başkanlığa Mehmet
Emin Gür seçildi. Tek listenin yer
aldığı genel kurul 18 Mart tarihinde
gerçekleşti. Esnaf kongrede,
toptancılarla yaşadığı sıkıntıları
gündeme getirme fırsatı buldu ve
rahatsızlık duyduğu konularda
esnaf odasının harekete geçmesini
istedi.

AYAKKABICILARDA
MEHMET KARAMAN

İstanbul Ayakkabıcılar Esnaf ve
Sanatkarlar Odası olağan genel
kurulunda seçimler son derece
çekişmeli geçti. 19 Mart Çarşamba
günü yapılan genel kurul iki aday
arasında geçti ve Mehmet

BALIK SATICILARI
YAŞAR GÜN

İSTANBUL AYNACILAR
MEHMET EMİN GÜR

İSTANBUL AYAKKABICILAR
MEHMET KARAMAN

MAHRUKATÇILAR
MUVAKKAR GARZAN

Esnaf teşkilatı için önemli bir duayen olan Temel Çoruh veda etti. Faik Yılmaz hizmetlerinden ötürü 
Çoruh'a bir plaket takdim etti.
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Gezici sütçü esnafı mesailerine bir gün ara verdi ve odalarına sahip çıkmak için kongreye geldi.

Karaman üç oy farkla başkanlığa
seçildi. Toplam oyların 176’sını alan
Mehmet Karaman’ı 173 oyla Yusuf
Öner takip etti. Daha önce
başkanvekilliği yapan Mehmet
Karaman, 4 yıl süreyle esnaf
odasının başkanlığını üstlenecek.

Genel kurulda bir de tarihi an
yaşandı. Esnaf camiasının duayen
başkanı olarak adlandıran ismi
Temel Çoruh, başkanlığı
bıraktığını açıkladı. Meslekteki 71.
yılını doldurduğu söyleyen Temel
Çoruh’u üyeler alkışlarla uğurladı.
Kongrede divan başkanlığı yapan
İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz,
Temel Çoruh’a hizmetlerinden
ötürü teşekkür etti ve bir plaket
sundu. Yılmaz, Çoruh’u kendisi
üzerinde büyük emeği olan değerli
bir başkan olarak niteledi.

MAHRUKATÇILARDA
MUVAKKAR GARZAN

İstanbul Mahrukatçılar ve
Müstahdemini Koruma Esnaf Odası
olağan genel kurulunu 19 Mart
Çarşamba günü İSTESOB Birlik
binasında yaptı. Tek listenin yer
aldığı genel kurulda Muvakkar
Garzan yeniden başkanlığa seçildi.
Garzan, mesleklerinin tekrar
canlanabilmesi için verdikleri
mücadeleyi anlattı.

OTELCİLERDE 
AHMET YAŞAR

İstanbul Otel Motel Kamping
Pansiyoncu ve Benzerleri Esnaf
Odası’nda başkan değişkliği
yaşandı. Odanın 50 yıla yakın bir
süredir başkanlığını yapan Niyazi
Yaşar, başkanlığa aday olmadığını

açıkladı. 19 Mart Çarşamba günü
gerçekleşen kongrede tek liste yer
aldı ve daha önce yönetimde görev
alan Ahmet Yaşar başkanlığa
seçildi. Kongrede hizmetlerinden
ötürü Niyazi Yaşar’a teşekkür
edildi.

MUHALLEBİCİLERDE 
ÖMER FARUK 
MAVİYILDIZ 

İstanbul Muhallebiciler, Sütçüler
Esnaf ve Sanatkarlar Odası olağan
genel kuruluna katılan delegeler
Ömer Faruk Maviyıldız’ı
başkanlığa seçti. Odanın bir önceki
başkanı Mevlüt Kocadağ ise aday
olmayacağını açıklamıştı.
Kongrede 19 Mart tarihinde
gerçekleşti. Muhallebici ve sütçü
esnafının genel sorunları masaya

İSTANBUL OTELCİLER 
AHMET YAŞAR

MUHALLEBİCİLER
ÖMER FARUK MAVİYILDIZ

BAYRAMPAŞA KAHVECİLER
LÜTFİ ZEYREK

KASKETÇİLER
İSMAİL DEMİRBAŞ
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yatırıldı. Esnaf odası sorunlara
ilişkin hazırladığı raporda, çözüm
için beklentilerini açıkladı.

BAYRAMPAŞA
KAHVECİLERDE 
LÜTFİ ZEYREK

Bayrampaşa Kıraathaneciler ve
Büfeciler Esnaf Odası’nın olağan
kongresinde tek liste olarak yer
alan Lütfi Zeyrek yeniden
başkanlığa seçildi. Genel kurul, 20
Mart Perşembe günü, Gönül
Düğün Salonu’nda yapıldı.
Kongrede sigara yasağı sonrası
esnafın uğradığı mağduriyete
dikkat çekildi.

KASKETÇİLERDE 
İSMAİL DEMİRBAŞ

İstanbul Kasket Şapka

İmalatçıları Esnaf ve Sanatkarlar
Odası, seçimli olağan genel
kurulunu İSTESOB Birlik binasında
yaptı. 20 Mart tarihinde
gerçekleşen kongreyi, seçime
tek liste olarak giren İsmail
Demirbaş kazandı. Mesleğinin
yaşayan son ustaları arasında
yer alan İsmail Demirbaş, odanın
ve esnafın hangi zor şartlar
altında yaşam mücadelesi
vermekte olduğunu hatırlattı.
Gelecek kuşaklara mesleğin püf
noktalarını aktarma arzusunda
olduğunu belirten Demirbaş,
gençlerden ise hiç talep gelmediği
belirtti.

CEP TELEFONCULARDA
MUHSİN KILIÇASLAN

İSTESOB ailesinin yeni

üyelerinden İstanbul Cep Telefonu
ve Diğer Haberleşme Cihazları
Esnaf Odası seçimlerini yaptı ve
yönetimini belirledi. Esnaf odasının
ilk başkanı Muhsin Kılıçaslan oldu.
22 Mart Cumartesi günü yapılan
seçimlerde tek liste yer aldı. Muhsin
Kılıçaslan, heyecanlı olduğunu ve
bundan sonra mücadelesini esnaf
adına vereceğini söyledi. 

KANTİNCİLERDE 
VAHAP OSMANOĞLU

İstanbul Kantinciler Esnaf Odası
olağan genel kurulunu büyük bir
katılımla Ahmet Cömert Spor
Salonu’nda yaptı. Kongre 22 Mart
Cumartesi günü gerçekleşti. Vahap
Osmanoğlu’nun 827 oyla yeniden
seçildiği kongrede, Yusuf Ziya
Akkurt 622 oy alabildi. 

CEP TELEFONCULARI
MUHSİN KILIÇASLAN

KANTİNCİLER 
VAHAP OSMANOĞLU

İSTANBUL YÜKÇÜLER 
BAYRAM AKTAŞ

RADYO TV TAMİRCİLERİ
BAHADIR TUNCELİ

Kongreye katılan esnafın bir numaralı gündemi kayıt dışı oldu. Kongreye katılan esnaf sorunlarını oda
yönetimlerine bildirme fırsatı buldu. 
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Ekmeğini denizden kazanan balıkçı esnafı kongresini de artık kendileri ile özdeşleşen Kumkapı'da yaptı.

YÜKÇÜLERDE 
BAYRAM AKTAŞ

Alın terinin en çok aktığı
mesleklerden biri olan yükçülerin
genel kurulu da tamamlandı.
İstanbul Yükçüler Esnaf Odası 22
Mart Cumartesi günü seçimli
olağan genel kurulunu
gerçekleştirdi. Bayram Aktaş’ın
yeniden seçildiği kongrede, genel
sorunlar da gündeme geldi. Aktaş
ve yönetimi esnafın sorunlarına
karşın neler yaptıklarını üyelerine
açıkladı.

RADYO TV TAMİRCİLERİNDE
BAHADIR TUNCELİ

İstanbul Radyo, Pikap, Teyp ve
Televizyon Tamircileri Esnaf Odası
olağan genel kurulunu, Bahadır
Tunceli’yi tekrar başkanlığa
seçerek tamamladı. Seçimli genel

kurul 23 Mart Pazar günü yapıldı.
Kongrede tek liste yer aldı.
Bahadır Tunceli yaptığı konuşmada
mesleki sorunlara dikkat çekti ve
oda olarak yaptıkları faaliyetleri
açıkladı.

NALBURLARDA 
NEVZAT ÇELİK

İstanbul Nalbur Hırdavat Ve
İnşaat Malzemeleri Alıp Satanlar
Esnaf Odası’nın üyeleri
başkanlığa yeniden Nevzat
Çelik’i seçti. İki adayın yarıştığı
seçimler 23 Mart Pazar günü
gerçekleşti. Yapılan seçimler
sonucu oy dağılımı Nevzat Çelik
21, Nazlı Aydoğdu 19 şeklinde
oldu. Nevzat Çelik kongrede,
esnafın sorunları için mücadele
etmekten çekinmeyeceklerini ifade
etti.

OTO GALERİCİLERDE
KENAN TAŞLIDAĞ

İstanbul Oto Galericileri Oto
Alım Satım Yıkama Yağlama Esnaf
Odası olağan genel kurulunu 23
Mart Pazar günü yaptı. Kadıköy
Belediye Başkanlığı Toplantı
Salonunda yapılan seçimleri Kenan
Taşlıdağ kazandı. Taşlıdağ
kongrede, sektörel sorunları
sıralarken, devletten beklentilerini
de açıkladı.

SAYACILARDA 
MUHARREM KÖKOĞLU

İstanbul Sayacı Sanatkarları
Esnaf Odası seçimli olağan genel
kurulunu İSTESOB birlik binasında
yaptı. 25 Mart Salı günü yapılan
genel kurulda tek liste yer aldı ve
Muharrem Kökoğlu yeniden
başkanlığa seçildi. Kongrede

İSTANBUL NALBURLAR
NEVZAT ÇELİK

İST. OTO GALERİCİLERİ
KENAN TAŞLIDAĞ

İSTANBUL SAYACILAR   
MUHARREM KÖKOĞLU

ESENLER OTOBÜS İŞL.
İBRAHİM AYAR
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esnafın başlıca problemleri
gündeme geldi ve sorunlara ilişkin
neler yapıldığı kongre üyelerine
anlatıldı.

ESENLER HALK 
OTOBÜS SAHİPLERİNDE
İBRAHİM AYAR

Esenler Otobüs Sahipleri ve
İşletmecileri Esnaf Odası olağan
genel kurulunu 25 Mart Salı günü
gerçekleştirdi. İbrahim Ayar,
delegelerin desteği ile esnaf
odasının yeni başkanı oldu. 4 yıl
başkanlık görevini yürütecek olan
İbrahim Ayar, bu süreçte çözmeyi
planladıkları sorunları ve
hedeflerini anlattı.

ÜMRANİYE ESNAFTA
MEHMET ÖZDİL

Ümraniye Esnaf ve Sanatkarlar
Odası’nda olağan genel kurulunda
başkan değişikliği yaşandı. 26 Mart
Çarşamba günü gerçekleşen
kongrede yeni başkan Mehmet
Özdil 655, Bayram Çavuşoğlu ise
371 oy aldı. Mehmet Özdil, esnafın
çözülmeyi bekleyen problemleri
için göreve soyunduğunu ifade
etti.

HALK OTOBÜSLERİNDE
İSMAİL YÜKSEL

İstanbul Otobüs Özel Halk
Otobüsü Sahipleri ve İşletmecileri
Esnaf Odası olağan genel

kurulunda beklenildiği gibi İsmail
Yüksel yeniden başkanlığa seçildi.
Kongre 26 Mart tarihinde
gerçekleşti. İsmail Yüksel ve
yönetimi esnafın sorunlarına ilişkin
4 yıllık süre zarfında neler
yaptıklarını delegelere anlattı.

AVİZECİLERDE 
CELAL ARGÜÇ

İstanbul Avize İmalatçıları ve
Satıcıları Odası seçimli olağan
genel kurulunu 26 Mart Çarşamba
günü yaptı. Kongrede Celal Argüç
yeniden başkanlığa seçildi. Celal
Argüç, sektörde yaşanan sıkıntıları
ve çözüm önerilerini kongrede dile
getirdi.

ÜMRANİYE ESNAF
MEHMET ÖZDİL

İST. OTOBÜS SAHİPLERİ
İSMAİL YÜKSEL

İSTANBUL AVİZECİLER
CELAL ARGÜÇ

DENİZ DOLMUŞLARI
FAHRETTİN TELLİOĞLU

İSTESOB'un yeni üyelerinden cep telefoncuları kongresini gerçekleştirdi. Kongrede divan başkanlığını 
Faik Yılmaz, yardımcılığını ise Fikret Çelik  yaptı.
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DENİZ DOLMUŞLARINDA
FAHRETTİN TELLİOĞLU

Fahrettin Tellioğlu yeninden
İstanbul Yolcu Taşıyan Deniz
Dolmuş Nakil Vasıtaları Esnaf
Odası’nın başkanı oldu. Emeğini
denizden kazanan 26 Mart
Carşamba günü yapılan kongrede
sıkıntılarını dile getirme fırsatı
buldu. Tellioğlu, sorunlara karşı
verdikleri mücadeleyi delegelere
anlattı.

AĞAÇ İŞLERİNDE METİN
ÖZMENÇ

İstanbul Umum Ağaç İşleri
Sanatkarları Odası olağan genel
kurulu 27 Mart Perşembe günü
yapıldı. Tek adayın yer aldığı

kongrede, Metin Özmenç yeniden
başkanlığa seçildi. Genel kurulda
esnafın yaşadığı sıkıntılara dikkat
çekildi.

SIVACI BOYACILARDA
NİZAMİ YENİLMEZ

İstanbul Sıvacı Boyacı ve
İnşaatçılar Esnaf ve Sanatkarlar
Odası olağan genel kurulu 28 Mart
Cuma yaptı. Nizami Yenilmez’in
yeniden seçildiği genel kurulda tek
liste yer aldı. Genel kurula katılan
esnaf sektörün kayıt dışına teslim
olduğundan yakındı.

İŞPORTACILARDA 
OSMAN AKTAŞ

İstanbul İşportacılar Esnaf Odası

yaptığı olağan genel kurulla 4 yıl
daha yönetimde yer alacak isimleri
belirledi. 28 Mart tarihinde
gerçekleşen seçimlerde Osman
Aktaş bir kez daha başkanlığa
seçildi. İşportacının sorunları geniş
çerçevede kongrede dile getirildi.

KAMYONETÇİLERDE 
UĞUR KOÇ

Mart ayının son olağan genel
kurulunu İstanbul Kamyonetçiler
ve İşletmecileri Esnaf Odası yaptı.
29 Mart Cumartesi günkü
seçimlerde tek liste yer aldı ve
Uğur Koç yeniden başkanlığa
seçildi. Mesleki sorunların ve
odanın çözüm önerileri genel
kurulda açıklandı.

SIVACI BOYACILAR
NİZAMİ YENİLMEZ

İŞPORTACILAR
OSMAN AKTAŞ

İSTANBUL KAMYONETÇİLER
UĞUR KOÇ

İSTANBUL AĞAÇ İŞLERİ
METİN ÖZMENÇ

Kantinciler Esnaf Odası seçimlerinden bir kez daha Vahap Osmanoğlu galip ayrıldı. Seçim sonuçlarının
açıklanmasıyla Vahap Osmanoğlu ve ekibinin sevinci görülmeye değerdi.
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HABER

İstanbul Esnaf ve Sanatkarlar
Odaları Birliği, odaların ve
esnafın çözüm bekleyen

problemleri için esnaf odalarının
görüşlerine başvurdu. Meslek
odaları, çözüm bekleyen
sorunlarını sıralarken, çözüme
yönelik önerilerini de açıkladı.
Odalar genel olarak sıkıntılarını,
kayıt dışı, kayıt ücretleri, AVM’ler,
fiyat tarifeleri ve yüksek vergi
oranları olarak gösterdi. Odalar,
bütün bu sorunları çözmek için
yasal düzenlemelere ihtiyaç
duyulduğunu kaydettiler.

KAYIT DIŞI İLE ETKİN
MÜCADELE

Kayıt dışı, esnafın başını ağrıtan
konuların içinde başı çekiyor.
Odalar da bu doğrultuda
taleplerini sıralarken kayıt dışını ilk
sıraya koydu. Kayıt dışının
ekonomiye büyük zararı olduğunu
kaydeden odalar, işini doğru yapan
işletmelerin de küstürüldüğünü
vurguladı. Denetimlerin etkin bir
şekilde yapılmasını isteyen odalar
gerekirse, denetimlere odaların
katılmasını talep etti. Odalara
denetim yetkisi verilmesini isteyen

teşkilat temsilcileri, kayıt dışı ile
ancak bu şekilde mücadele
edileceğini belirttiler. 

Esnaf odaları belediyelerin
denetimler konusunda üstüne
düşen görevi yerine getirmediğini
şikayet etti. Esnaf temsilcileri, kayıt
dışı faaliyet gösteren işletmelere
verilen cezaların da arttırılmasını
istedi.

Odalar, kayıt dışına darbe
vuracak bir diğer uygulamanın da
kamu kurum ve kuruluşlarında
yapılacak işlemlerde, meslek
odalarının oda belgesi
istenmesiyle olabileceğini
söylediler.

KAYIT ÜCRETLERİ
DÜŞÜRÜLSÜN YA DA
KALDIRILSIN

Esnaf odaları, üye kayıt
işletmeleri sırasında ödenen
ücretlerin esnafın bütçesini aştığını
ifade etti. Esnaf, odalara kayıt
olurken, adres değişikliğinde ve
kaydını kapatırken mesleklerinin
sınıfına göre Sicil Müdürlüğü’ne
ödeme yapmak zorunda. İstenilen
paraların, yüksek olduğunu
kaydeden esnaf temsilcileri, çareyi
ücretleri makul bir seviyeye
çekilmesinde ya da toptan

İSTESOB'a bağlı esnaf odaları, üyelerinin genel sıkıntılarını bir rapor haline 
getirdi. Odaların en çok kayıt dışı ve yüksek vergilerden şikayet etti.

Odalar çözüm bekleyen 
sorunlarını raporladı

İSTESOB’a sorunlarını ileten esnaf odaları, en çok kayıt dışından ve üye
kayıt ücretlerinden şikayet etti. Odalar, esnafın kurtuluşu için perakende
yasasının hayati öneme sahip olduğunu belirttiler.



23 İstanbul Esnaf

kaldırılmasında görüyor. Bazı oda
başkanları, esnafın kayıt ücretlerini
gerekçe göstererek, kaydını
yaptırmadığı iddia ediyor. 

Odaların tepkisi şu ifadelerle
yer buldu; ”Kaydını kapatmış
esnaftan bile para almak
zorunda kalıyoruz. Vatandaş
kazanamamış ki dükkânını
kapatıyor, daha bu insandan
para istemenin bir mantığı
yok.’Ölü soyucu’ gibi hiç de hak
etmediğimiz yakıştırmalar
yapılıyor. İlk kayıt esnasında
alınan ücretlerde de
hakkaniyetli olunması
gerekiyor. Esnaf bu rakamları
bizim belirlediğimizi sanıyor.
Oysaki bizim üstümüzde bir
konu. O yüzden hakaretlerle,
eleştirilerle biz muhatap
oluyoruz.”

Oda yönetimleri vergi ve kira
stopajlarının yüksek olmasıyla ilgili
yaşanan sıkıntıları da masaya
yatırdı. Türkiye'de odalara kayıtlı
yaklaşık 4 milyon esnaf, yıl
içerisindeki kazanç durumu
dikkate alınmadan Kurumlar
Vergisi, Geçici Vergi, Katma
Değer Vergisi, Damga Vergisi,
Muhtasar Gelir Vergisi, Kira Stopaj
Vergisi, İstihdam Vergisi, Mutasaf
Vergisi, Çevre Vergisi ve Tabela

Vergilerinin Vergisi, Eğlence
Vergisi, Veraset ve İntikal Vergisi
gibi birçok kalemde vergi dönüyor.
Oda temsilcileri bu ağır şartlar
altında esnafın yaşamasının
mümkün olmadığına işaret
ettiler. 

PERAKENDE YASASI 
AVM’lerden canı yanan esnaf

kurtuluşu Perakende Yasası’nda
görüyor. Henüz taslak aşamasında
olan yasanın ne zaman
uygulanacağı konusunda bir bilgi
yok. Ama yasaya ilişkin çalışmalar
sürüyor. Geçtiğimiz aylarda
‘Perakende Ticaret Çalıştayı’
düzenlendi. Çalıştayda  haksız
rekabet ve esnafın uğradığı
zararlar gündeme geldi. 

Esnaf ise perakende
yasasından beklentisini şu şekilde
özetledi. “Büyük mağazalar,
gelişmiş ülkelerde olduğu gibi
kentlerden ve birbirlerinden en
az 20 bin metre uzakta
bulunmalı. Bölgedeki nüfus
kadar esnaf ve işletme sayısının
belirlenmesi. Aynı sokakta
ihtiyaçtan fazla bakkal,
manav, kasap, berber gibi küçük
esnafa yeni izin ve ruhsat
verilmemesi gerekir. Büyük
mağazalar, AVM’ler en az

haftanın bir günü kapalı olmalı.
Büyük mağazaların vergi oranı
esnaf ve sanatkarlara göre
yüzde 25 fazla olmalı ve bu
fark ilgili esnaf ve sanatkarlar
odaları üyelerine
dağıtılmalıdır.”

TARİFELERDE ALT LİMİT DE
BELİRLENSİN

Esnaf odaları, tarifelerde üst
limitin belirlenebildiği gibi tavan
fiyatların da belirlenmesini istedi.
Esnafın sıkıntısının üst limit
olmadığına dikkat çeken
başkanlar, esnafın ihtiyacının
tavan fiyatlar olduğunu
söylediler. Tavan fiyatların
belirlenmesi ile haksız rekabetin
büyük ölçüde önüne geçileceğini
savunan oda yönetimleri, tarife
belirleme yetkisinden doğan
karışıklığın da giderilmesini talep
ettiler.

Ayrıca bütün odalar, esnaf
sanatkarı lehine yeni yasal
düzenlemeler talep ediyor ve 5362
sayılı yasanın tekrar gözden
geçirilmesini istiyorlar. Oda
temsilcileri,  yasa hazırlanırken,
ilgili kuruluşlarından görüş
alınmaması halinde aynı hataların
ve eksiklerin yaşanacağı uyarısı
yaptılar.

Odalar çözüm bekleyen 
sorunlarını raporladı

ODALARIN SORUN LİSTESİ

Sorunlarını odalarına ileten esnaf, çözüm için acele edilmesini istedi. Esnaf durumlarının her gün daha
kötüye gittiğini belirtti.
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Toplantı ve Düğün Salonları
İşletmecileri Esnaf
Odası’nın, düğün salonla-

rının özellik arz eden bina kapsa-
mından çıkmasına ilişkin çabası
karşılık buldu. Esnaf odasının talebi
üzerine açıklama yapan İstanbul
Büyükşehir Belediye Başkanlığı
Zabıta Daire Başkanlığı Ruhsat ve
Denetim Müdürlüğü, ”İstanbul
İmar Yönetmeliği’nin yürürlükten

kalkarak Planlı Alanlar Tip İmar
Yönetmeliği hükümlerinin
uygulanmaya başlandığı, Planlı
Alanlar Tip İmar Yönetmeliği’nde
düğün salonlarının özellik arz
eden kapsamında olup
olmadığına ilişkin bir hüküm yer
almadığını” belirtti.

İBB, ilgili açıklamayı Toplantı ve
Düğün Salonları İşletmecileri Esnaf
Odası’nın talebi üzerine yaptı. Esnaf

odası, fenni, sıhhi, güvenlik ve
yangın güvenliği vb. şartları yerine
getirilmesi koşuluyla düğün
etkinlikleri yapılacak tesislerin
özellik arz eden binası kapsamından
çıkarılmasını talep etmişti. 

İBB Başkanlığı Zabıta Daire
Başkanlığı Ruhsat ve Denetim
Müdürlüğü, Planlı Alanlar Tip İmar
Yönetmeliği değişiklik yapma
hakkının da Çevre ve Şehircilik

“Özellik
arzeden bina” ibaresi kalktı

Düğün salonlarının ‘Özellik Arz Eden Bina’ kapsamında olmasından dolayı
zor durumda kalan esnafa sevindiren haber geldi. İBB, yeni imar 
yönetmeliğinde düğün salonlarının özellik arz eden bina kapsamında 
yer almadığını açıkladı. 
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“Özellik
arzeden bina” ibaresi kalktı

DÜĞÜN SALONLARINA MÜJDELİ HABER…
Bakanlığı’na ait olduğunun
bilgisini verdi.

DÜĞÜN SALONLARI
İŞLETMECİLERİ KARARDAN
MEMNUN

Toplantı ve Düğün Salonları
İşletmecileri Esnaf Odası Ümit
Yaşar Demir, Planlı Alanlar Tip İmar
Yönetmeliği’nde özellik arz eden
bina kapsamında yer almadıkları
için memnun olduklarını ifade etti.
Demir, bu durumun yönetmelik
değişikliği ile sağlandığını
hatırlatırken, rahat bir nefes
alabilmek için  gözlerini Çevre ve
Şehircilik Bakanlığı’ndan gelecek
haberlere diktiklerini söyledi.

Demir, kendilerine iletilen yazıda
düğün salonlarının kapsamında
olup olmadığına ilişkin kesin bir
bilgi verilemediğini son ve kesin
kararın Çevre ve Şehircilik
Bakanlığı’ndan gelebileceğini
söyledi. Demir, karışıklığın
giderilmesi için aydınlatılmayı
beklediklerini dile getirdi.

Yaşar açıklamalarını şöyle
sürdürdü: ”Düne kadar İstanbul
İmar Yönetmeliği nedeniyle
özellik arz eden kapsamında yer
alıyordu. Şimdi ise yönetmelik

değişti ve bu kapsamdan
çıkmışız. Yarın başka bir
yönetmelik gelip de tekrardan
özellik arz eden bina kapsamına
girmeyeceğimizin bir garantisi
yok. Bunun bir neticeye
bağlanması gerekiyor. Düğün
salonları ciddi yatırımları
gerektiriyor. İnsanlar
hazırlıklarını bu yasalara, yönet-
meliklere göre yapıyor. Yarın bir
gün yönetmelik değişirse,
insanların planları alt üst olabilir.
O yüzden herhangi bir
mağduriyet yaratmadan kesin bir
çözüm ve karar açıklanmalıdır.”

Ümit Yaşar Demir, düğün, nişan,
sünnet gibi etkinlik yapan 40 bine
yakın işletmenin “Özellik arz eden
bina” mağduru olduğunu ve
sevindirici bir gelişmenin binlerce
insanı memnun edeceğini hatırlattı.

Demir, düğün salonlarının özellik
arz eden bina kapsamından
çıkmasıyla sadece özel işletmelerin
değil, birçok belediye kuruluşun da
karlı çıkacağını savundu. Demir,
özellik arz eden bina şartı nedeniyle
düğün sektöründeki işletmelerin
büyük bir bölümünün ruhsatsız
çalışmak zorunda kaldığını
hatırlattı. Demir, işletmecilerin

ruhsat alması için herhangi bir
engel kalmaması halinde, ruhsatlı
işyeri sayısının da artacağına dikkat
çekti. olarak faaliyet yürütüyor. 

Demir, ”Ruhsatız işletmeler
arasında devlete, belediyelere ait
mekanlar başı çekiyor. Zira hiçbiri
düğün salonu işletme ruhsatına
sahip değil. Düğün salonu
işletmecilerinden “özellik arz
eden bina” ruhsatı istenmesi,
mevcut iş yerlerini ruhsatsız ana
sebebidir” şeklinde açıklamalarda
bulunmuştu. 

Ümit Yaşar Demir başkanlığıdaki
Toplantı ve Düğün Salonları
İşletmecileri Esnaf Odası, düğün
salonarlın özellik arz eden bina
kapsamından çıkması için konuyu
mahkeme taşımıştı. Mahkemece
haklı bulunan esnaf odasına bir
teyit de Yargıtay 11. Hukuk
Dairesi’nden gelmişti.

Esnaf odasının bu çabası yazılı
ve görsel basında da karşılığını
bulmuş ve kamuoyunun dikkatini
çekmişti. 

Demir, son ve kesin kararı alasıya
karar mücadelelerine devam
edeceklerini açıklayarak, şimdilik
kendileri adına bir sorunun
olmadığını belirtti.

Ümit Yaşar Demir, Faik Yılmaz'la birlikte bir basın toplantısı yapmış ,özellik arz eden bina şartının düğün
salonlarını nasıl mağdur ettiğini açıklamıştı.
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İstanbul Esnaf ve Sanatkarlar
Odaları Birliği, kuyumcuların
başının ucundan eksik

etmemesi gereken “Yaşanmış
İlginç Soygunlar“ kitabını
çıkarttı. Bugüne dek karşılaşan
ilginç hırsızlık olaylarını inceleyen
kitap, esnafa hayati öneme sahip

noktalarda uyarı yapıyor. 
Bakırköy İlçe Emniyet Müdürü

Murat Çetiner’e bağlı Toplum
Destekli Polislik Büro Amirliği’nin
de katkı verdiği kitapta
birbirinden ilginç, yaşanmış,
gerçek olaylar yer alıyor.

HIRSIZLAR  ESNAFIN
İYİ NİYETİNİ
KULLANIYOR

Esnaf hırsızlardan
korunmak için dükkanını
alarmla, çeşitli teknolojik
aletlerle doldururken,
hırsızlar da boş durmayıp
yeni yöntemler
geliştiriyor. Akla hayale
gelmeyecek yöntemlerle
esnafın emeğine konan
hırsızlardan korunma
yolları kitapta detaylı bir
şekilde anlatılmış.

Hırsıza çay ikram
eden mağdurlar,
soygunun şaka
olduğunu sanan
kuyumcular, sohbet
ederken dükkanındaki
altından olan
kuyumcular ve
birbirinden ilginç

olaylar kitabın içeriğini oluşturdu.
İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz,

kitaba ilişkin ifadeleri ise ”Esnafın
emeği, alın teri kadar önemli bir
şey yok. Biz esnafımızın alın
terine sahip çıkmak ve onları
olumsuz konulara karşı
uyarmak için bu kitabı çıkarttık.
Eğer kuyumcu esnafı ve
vatandaşlarımız kitapta
anlatılan örnekleri bilirlerse,
benzeri vakalar karşısında
kendilerini koruma fırsatı da
bulurlar. Kitabın
çıkartılmasında desteklerini
eksik etmen Sayın Murat
Çetiner’e, Toplum Destekli
Polislik Büro Amirİ Neslihan
Türkün Alpay ile polis
memurları Deniz Uluçeşme ve
Ali İhsan Felek’e esnaf
sanatkarımız adına teşekkür
ediyorum” dedi.

Kitapta yer alan ve hayati
değere sahip altın değerinde bazı
tüyolar;

ÖNLEYİCİ GÜVENLİK
TEDBİRLERİ

• İŞ YERLERİNİZİN AÇMA VE
KAPAMA SAATLERİNE RİAYET
EDİNİZ.

SOYGUN YÖNTEMLERİ 
İÇİN “UYARI” YAYINI

Kuyumcuların baş belası hırsızlar, akıl almaz yöntemlerle esnafı 
dolandırmaya devam ediyor. Hırsızların ilginç, bir o kadar da önlem 
alınması gereken yöntemlerini kitaplaştıran İSTESOB, esnafı dikkatli 
olmaya davet etti.
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• ASANSÖR KASALARA DARBE,
DUMAN, BASINÇ VE HAREKET
SENSÖRLERİ TAKTIRINIZ.

• KENDİ İŞYERLERİNİZİN
ETRAFINDA BULUNAN DİĞER
İŞYERLERİ ÜZERİNDE DUYARLI
OLUNUZ.

• İŞYERİNİZİN ETRAFINDAKİ
BOŞ ARAZİ - İŞYERLERİ VE İŞ
DEĞİŞİKLİKLERİNİ TAKİP EDİNİZ. 

• İŞYERİNİN İÇİNİ VE DIŞINI
GÖREBİLECEK ŞEKİLDE
ÇÖZÜNÜRLÜĞÜ YÜKSEK, KAYIT
SAKLAMA SÜRESİ UZUN KAMERA
SİSTEMLERİ KURUNUZ. KAYIT
CİHAZININ ÇALINMA İHTİMALİNE
KARŞIN KAYIT CİHAZINI İŞYERİ
DIŞINDA FARKLI BİR YERDE
SAKLAYINIZ.

• MEYDANA GELEN HIRSIZLIK
OLAYLARINDA OLAY
GERÇEKLEŞMEDEN ÖNCE KEŞİF
YAPILDIĞI İÇİN GÜN İÇERİSİNDE
DİKKATLİ OLUP ŞÜPHELENDİĞİNİZ
ŞAHISLARI 155 POLİS İMDAT
TELEFONUNA BİLDİRİNİZ.

• KISA SÜRELİ DAHİ OLSA (
NAMAZ, İHTİYAÇ GİDERME VB.)
İŞYERLERİNİZDEN
AYRILDIĞINIZDA TEZGAH
ÜZERİNDE MALZEME
BIRAKMAYINIZ.

• KASALARA AİT YEDEK
ANAHTARI KESİNLİKLE İŞYERİNDE
BIRAKMAYINIZ.

• ALARMIN DOĞAL
OLAYLARDAN (YAĞMUR, KAR,
SOKAK HAYVANLARI VB.)
KAYNAKLANDIĞINI DÜŞÜNEREK
ALARM KONUSUNDA DUYARSIZ
KALMAYINIZ. 

• HAVALANDIRMA, TUVALET
PENCERESİ VE DİĞER PENCERELER
İLE KEPENKLER SIK SIK KONTROL
EDİLMELİDİR. 

• İŞYERİNİN GÜVENLİK
BİLGİSİNE SAHİP KİŞİLERİN İŞTEN
AYRILMASI DURUMUNDA
İŞYERİNİN GÜVENLİK
ÖNLEMLERİNİ GÖZDEN GEÇİRİNİZ.

• İŞE ALINACAK PERSONELİ
ÖNCEDEN ARAŞTIRINIZ VE 1774

SAYILI KANUN GEREĞİNCE KİMLİK
BİLDİRİMLERİNİ İLGİLİ KOLLUK
KUVVETİNE VERİNİZ.

• İŞYERLERİNİZE KURŞUN
GEÇİRMEZ CAM VE OTOMATİK
KİLİTLİ KAPI SİSTEMLERİ
KURDURUNUZ

SOYGUNCU TİPLERİ VE
TAVIRLARI

1-KENDİLERİNİ BEKLEYEN
OTOMOBİL VE GÖZCÜLÜK YAPAN
ARKADAŞLARI VARDIR

2-DAHA ÖNCE KUYUMCUYA
GELEREK KEŞİF YAPARLAR

3-HER KESİMDEN VE YAŞ
GURUBUNDAN HIRSIZLIK
TEŞEBBÜSÜNDE BULUNANLAR
VARDIR (ÇOCUK-KADIN-YABANCI
UYRUKLU-ÖĞRETMEN GÜVENLİK
GÖREVLİSİ)

4-DÜKKANLARIN DUVARLARI
DELİNEREK, KEPENKLER
KESİLEREK, CAMA ATEŞ EDEREK YA
DA  TAŞ ATIP KIRARAK GİRİLMEKTE
VE GENELLİKLE KASALARA
DOKUNMADAN TEZGAHTA
BIRAKILAN ALTINLAR
ALINMAKTADIR

5-UNUTMAYIN Kİ DUYARLI BİR
KOMŞU EN İYİ KİLİTTEN DAHA
GÜVENİLİDİR.

Kuyumculara İSTESOB’dan anlamlı yayın...



Günümüzde ideal anlamda
benimsenen rejim; “Çoğulcu,
katılımcı demokratik cumhuriyet

rejimidir.” Geçmişte monarşik rejime karşı
Cumhuriyet rejimi yeterli sanılıyordu, ancak
toplumların ekonomik, sosyal, kültürel ve
siyasal anlamda kat ettiği mesafe ve aşa-
malar gösterdi ki, bir ülkede cumhuriyet
kavramı ve kuralları yalnız başına yönetimde
arzulanan sonucu tam olarak sağlayamıyor.
Birçok ülke Cumhuriyet deyimini kullanıyor
ama monarşileri bile aratıyor. Hala
dünyamızda böyle devletleri görüyoruz.
Bunların adında Cumhuriyet var olsa da
apaçık bir diktatörlük düzeni sürdürülmek-
tedir. O nedenle gerçek manada Cumhuriyet
rejiminin demokratik, katılımcı ve çoğulcu
olması gereği üzerinde bir senteze
varılmıştır.

Cumhuriyetin en tekamül etmiş hali olan
bu yönetim şeklinde vazgeçilemeyecek olan
üç ana erk vardır. Yasama, yürütme yargı.
Bu üç erk büyük düşünür Montesquieu’nün
1748 yılında Cenevre’de yayımladığı
“Kanunların ruhu” adlı eserinde geniş şe-
kilde izah edilmiştir. İleri sürülen düşünce;
siyasal otoritenin güçler ayrılığı yoluyla kul-
lanılması esasına dayanmaktadır.
Montesquieu bu üç erkin birbirinden farklı,
birbirinden bağımsız kişi ya da organlarda
bulunması gereğini, ancak bunun sonucu
olarak en geniş şekliyle devlet yönetiminde
özgürlüğün sağlanacağını söyler. Epey za-
mandır gelişmiş demokrasilerde bu üç erke
iki erkin daha eklendiğini görüyoruz. Yazılı

ve görsel basın (Medya) ve sivil toplum ku-
ruluşları. 4’üncü ve 5’inci erk olarak kabul
edilen güçler Cumhuriyet rejimine katılımcı
demokrasinin nimetlerini sunar, toplumun
huzuruna refahına önemli katkı sağlar.
Çoğulculuk ise çoğunlukçu anlayışı firenler
ve böylece azınlıkta (dil din, ırk, inanç, siyasi
görüş, cinsiyet vs.)  olanların haklarına
riayeti sağlar. Başka bir anlatımla iktidar
olmak ülke meselelerinde tek söz sahibi
olma yetkisi vermez. Azınlıkta kalan kesim-
lerin de görüşleri dikkate alınmalıdır. Ayrıca
insan hakları konuları tartışma yapılamaz.
Çünkü bu haklar, herkesin insan olmak
itibariyle doğuştan sahip olduğu,
dokunulmaz, devredilmez ve vazgeçilmez
haklarıdır.

5’inci erk kabul edilen sivil toplum
kuruluşları; dernekler, sendikalar, vakıflar,
kooperatifler, meslek kuruluşları ve benzer-
leridir. Bu gibi kuruluşlar, hem üye ve
ortaklarının gelişmesi, hem de genel ma-
nada ülkenin ekonomik sosyal ve kültürel
anlamda gelişmesi yönünde katkı sunar.
Tüm kurum ve kurallarıyla demokrasiyi be-
nimsemiş ülkelerde sivil toplum kuruluşları
çok gelişmiştir. O ülkelerde bir kişi ortalama
8-10 sivil toplum kuruluşuna üyedir. Ne
yazık ki, bu oran bizde yüzde 1 bile değildir.

Yazımı, herkesin hukukun üstünlüğü
evrensel kuralını içten ve samimi şekilde
benimsemesi dileğiyle sonlandırıyor, yerel
seçim sonuçlarının memleketimiz ve
milletimize hayırlar getirmesini temenni
ediyorum.

HUKUK KÖŞESİ

Av. Ahmet Kemal 
FERLENGEZ
Hukuk Müşaviri

MİNİBÜSLERE SÜPER KONTROL

HUKUK
VE 

DEMOKRASİ
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Kameralı minibüsler
devrede

UKOME, 2013/11-16 sayılı kararıyla, İstanbul genelindeki tüm toplu
taşıma araçlarına GPS ve kamera takılmasına hükmetti.

MİNİBÜSLERE SÜPER KONTROL

Toplu taşımanın daha
modern ve daha
güvenli olması yolunda

ilk adım UKOME tarafından
atıldı. Bundan sonra,
minibüslerde, halk otobüslerinde,
dolmuşlarda kamera ve GPS
sistemi olacak. UKOME yeni
sisteme geçilecek tarihi de
verdi.

İstanbul Büyükşehir
Belediyesi Ulaşım Daire
Başkanlığı, Ulaşım Koordinasyon
Merkezi  (UKOME) kararıyla
yepyeni bir uygulamaya geçti.
UKOME, 2013/11-16 sayılı
kararıyla, İstanbul genelindeki
tüm toplu taşıma araçlarına GPS
ve kamera takılmasına
hükmetti.

UKOME, yeni uygulama ile
kamera ve GPS sisteminin
araçlara, en geç 7 Temmuz 2014
tarihine kadar takılmış olması
gerektiğine karar verdi.  UKOME,
GPS ID numaralarının da 7
Temmuz tarihinden önce
kendilerine bildirilmesini istedi.
Öte yandan UKOME, kamera ve
GPS sisteminin teknik
özelliklerinin Toplu Taşıma Hizmet
Müdürlüğü tarafından
belirleneceğini açıkladı.

YOLCU GÜVENLİĞİ İÇİN
ÖNEMLİ 

İstanbul Minibüsçüler Esnaf
Odası Başkanı Koray Öztürk, yeni
uygulamanın topluma son derece
faydalı olacağını belirtti.
Minibüslerde karşılaşılan
olumsuz olaylarının önüne
geçileceğini savunan Öztürk,
“Şoförlerimiz de bundan
sonra kendilerine daha çok
dikkat etmek zorunda.
Herhangi bir şikayet
olduğunda bunu tespit etmek
daha da kolaylaşacak. Yolcular
olumsuz bir durumla
karşılaştığından bunu
ispatlamak zor diye peşini
bırakıyordu, ya da kendileri

kameraya çekmeye çalışıyordu.
Bu sebeple şoförler daha
dikkatli olacaktır. Şikayet
mekanizmasının bundan sonra
daha etkin bir şekilde
kullanılacağını düşünüyoruz”
ifadelerini kullandı. 

Özütrk, GPS sistemi sayesinde
minibüsün güzargâh değiştirip
değiştirmediğini, hız yapıp
yapmadığını kontrol edileceğini
belirtti.

UKOME yine aynı toplantıda
aldığı kararla, raylı sistem
nedeniyle yeni hatların açılmasını
talebini de gündeme aldı. Yeni
hatlara ilişkin taleplerin daha
sonra değerlendirileceği
duyuruldu.
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Ç
alışma ve Sosyal
Güvenlik Bakanlığı’nca
hazırlanan 6331 sayılı İş

Sağlığı ve Güvenliği Kanunu’nun
1 Ocak 2014 tarihinde
uygulanmaya başlaması ile sahte
uzmanlar da esnaf sanatkarlara
dadanmaya başladı. Bu işi sadece

Bakanlıkça yetkilendirilmiş Ortak
Sağlık Güvenlik Birimleri (OSGB)
şirketleri yapabilecekken bu
konuda da sahtecilik başladı.
İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz,
esnafın sözleşme imzalamadan
önce bakanlığın yetki belgesini
görmelerini istedi.

İş Sağlığı ve Güvenliği
uygulaması 50’den az çalışanı
olan tehlikeli ve çok tehlikeli
sınıfta yer alan işyerleri için
01.01.2014 tarihinde başladı. Yani
1 Ocak 2014 tarihi itibariyle
50’den az çalışanı olan tehlikeli ve
çok tehlikeli sınıfta yer alan
işyerleri için iş güvenliği uzmanı,
iş yeri hekimi ve diğer sağlık
personelinden hizmet alma
başlamış bulunmaktadır. İşte bu
noktada devreye giren sahte iş
sağlığı güvenliği uzmanları
işyerlerini gezerek, iş güvenliği
konusunda rehberlik yapmak
amacıyla işverenlerden ücret
talep ediyorlar. 

İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz,
esnafın dükkan sahiplerinin sahte
şebekelere aldanmaması
gerektiğini belirterek,
“İşverenler, İş sağlığı ve
güvenliği hizmetlerini,
Bakanlıkça yetkilendirilmiş
Ortak Sağlık Güvenlik Birimleri
(OSGB) ile Toplum Sağlığı
Merkezleri’nden (TSM)
alabilirler. Aslında
işverenlerin, İş Sağlığı ve
Güvenliği Genel Müdürlüğü
tarafından hazırlanan
İSG-KATİP sistemine giriş

OSGB uzmanlarının
yetki belgesine bakılmalı

6331 sayılı İş Sağlığı ve Güvenliği Kanunu’nun 1 Ocak 2014 tarihinde 
uygulanmaya başlaması ile sahte uzmanlar da esnaf sanatkarlara 
dadanmaya başladı.

ESBİR'in uzman kadrosunda
yer alan iş yeri hekimi
Dr. Hasan Basri Arca,
esnafın iş sağlığı ve
güvenliği hizmetini

güvenilir noktalardan
alması konusunda uyardı. 

Arca,  0212 568 4 569 telefon numarasından ve  esbir.net üzerinden
kendilerine ulaşan esnafa yardımcı olabileceklerini söyledi.
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yapması ve İş Sağlığı ve
Güvenliği profesyonellerini bu
sistem üzerinden seçmesi
gerekmektedir. Eğer bu yolu
denerlerse kimse aldatılamaz”
dedi.

Aslında sistem oldukça basit.
Esnaf ve sanatkarların, kapısına
kadar gelip “Ben iş sağlığı ve
güvenliği uzmanıyım” diyen
kişilere aldanmaması gerekiyor.
Bunun yerine aşağıdaki sistemi
uygulayanlar çok da uygun ve
rekabetçi fiyatlarla bu ihtiyacını
gidermiş olacaklar.

“SİSTEM SAHTECİLİĞİ
ORTADAN 
KALDIRIYOR”

Tüm işverenlerin İSG-KATİP
sistemini kullanması gerekmekte.
İşveren anlaşacağı iş güvenliği
uzmanlarını, işyeri hekimlerini ve
diğer sağlık personelini İSG-Katip
üzerinden T.C. Kimlik Numaraları
aracılığı ile online olarak
Bakanlığa bildirecektir. Seçilen iş
güvenliği uzmanı veya işyeri

hekimleri yine İSG-Katip
üzerinden E-Devlet şifreleri ile
sisteme giriş yaparak
sözleşmelerini online ortamda
onaylayacaktır. Önceden onayı

alınmış ve geçerliliği devam
eden sözleşmeler de aynı
şekilde İSG-Katip
üzerinden yenilenecektir.
Tehlike Sınıfları
Tebliğine uygun bir sınıf
seçilmemesi veya seçilen
sınıfa uygun sertifikası
olmayan bir iş güvenliği
uzmanının seçilmesi
hâlinde sistem onay
vermeyecektir. İSG-Katip
üzerinden Bakanlığa
bildirilmeyen iş güvenliği
uzmanı veya işyeri
hekimlerinin işyeri ile
olan anlaşmaları geçerli
kabul edilmeyecektir.
Verilecek olan devlet
desteklerinden de

yararlanamayacaklardır. Tüm bu
kurallar düşünülerek işyerinize
gelip ben İş Sağlığı ve Güvenliği
uzmanıyım diyen herkese
inanmamak  ve onlarla anlaşma
yapmamak gerekiyor.

Esnaf hizmet almak istediği kişililerin uzmanlık belgesini 
kontrol etmesi gerekiyor.

İŞYERLERİNE UYARI… SAHTECİLİĞE DİKKAT…
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Türkiye Berberler Ve
Kuaförler Federasyonu
Başkanı Bayram Karakaş

mesleklerinin genel sıkıntılarını
sıraladı ve çözüm önerilerini
sundu.

6331 İş Sağlığı ve Güvenliği
Yasası’ndaki bazı hükümler
nedeniyle canı yanan berber ve
kuaför esnafı tepkisini dile
getirmeye devam ediyor. Tehlike
sınıfında yer alan berber ve

kuaförler yanlarında bir kişi bile
çalıştırması halinde bir hekim ve iş
güvenliği uzmanı ile anlaşma
yapmak zorunda. Berber ve
kuaförler tehlike sınıflarının tekrar
belirlenmesini isteyerek, yasa
hazırlanırken esnaf temsilcilerinin
de olmasını istediler.

İSTİHDAMA ZARAR VERİR
Türkiye Berberler Ve Kuaförler

Federasyonu Başkanı Bayram

Karakaş, İstanbul Kadın Kuaförleri
Esnaf Odası Başkanı Oktay Erkal,
İstanbul Erkek Berberleri Esnaf
Odası Başkanı Şükrü Akyüz
İstanbul Esnaf’a açıklamalarda
bulundu.

Bayram Karakaş, hekim ve iş
güvenliği uzmanı çalıştırma
zorunluluğunun istihdamı olumsuz
etkileyeceğini ve Bağ-Kur primleri
ödemelerinin yapılamayacağını
savundu. Karakaş eleştirilerini

HABER

Türkiye Berberler ve Kuaförler Federasyonu Başkanı Bayram Karakaş,
berber ve kuaförlerin iş sağlığı ve güvenliği yasasında tehlikeli sınıfa 
konulmasından ve tarifelerde alt limitin belirlenmemesinden şikayetçi. 

Karakaş, “Yarım milyonu
aşkın kuaför yasa mağduru”

Bayram Karakuş, Şükrü Akyüz ve Oktay Erkal ile birlikte esnafın canını sıkan konuları 
İstanbul Esnaf Dergisi'ne anlattı.
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şöyle dile getirdi: ”6331 sayılı
yasa kadük doğmuştur. Bu
yasada esnafın, ihtisas
odalarının herhangi bir katkısı
yoktur. Zirve kuruluşumuz olan
TESK de bu konuda sessiz
kalmıştır.  TESK etkinlik
göstermiyor, bizim zirve
kuruluşumuz maalesef bizi
yeterince savunamıyor. Yasa
hazırlanırken meslek
odalarından birer temsilci
olması gerekiyordu. Biz bazı
girişimlerde bulunduk ama söz
geçiremedik. Şimdi bazı
yanlışların düzeltilmesi için çaba
yürütüyoruz ve talepte
bulunuyoruz. Yarım milyondan
fazla esnafımız bu yasadan
dolayı mağduriyet
yaşamaktadır.”

Şükrü Akyüz ise berberlerin ve
kuaförlerin tehlike sınıfında
bulunması için herhangi bir sebep
olmadığını belirterek, az tehlikeli
sınıfta olmaları gerektiğini belirtti.
Şükrü Akyüz, tehlike sınıfına
getirilen şartların esnaf tarafından
karşılanmasının güç olduğunu
dikkat çekti.

Her üç başkan da 6331 sayılı
yasaya tümden karşı olmadıklarını,
yasanın Avrupa normlarına uyma
açısından önemli olduğunu
vurguladı. Başkanlar, itirazların kısa
sürede değerlendirilip çözüme
kavuşturulmasını da talep etti.

Karakaş, eğitim alanındaki
faaliyetlere de yoğun mesai
harcadıklarını belirtti. 3308 sayılı
Mesleki Eğitimi Kanunu’nda
reforma gidilmesini isteyen
Karakaş, berber ya da kuaför
dükkanı açacaklara en az lise
mezunu olma şartı getirilmesini
istedi.

BERBERLİK NE ZAMAN
LÜKS OLDU?

Bayram Karakaş, berberlik ve
kuaförlüğün Katma Değer Vergisi
kapsamına giren meslekler ara-
sında olmasını hayretle karşıla-
dıklarını dile getirdi. Mücevheratta,
altında alınmayın vergilerin
berberlerden alındığını kaydeden
Karakaş, bu haksızlığın bir an önce
ortadan kaldırılmasını istedi.

Karakaş, ”Mücevheratta yüzde
0 dolaylarında, altında 3
civarında, berberlerde ise yüzde
18 özel tüketim vergisi kesiliyor.
El emeği göz nuru olan mesle-
ğimize karşı yapılmış açık bir
haksızlıktır bu. Son dönemdeki
en büyük arzum, amacım
mesleğimizi lüks kapsamından
çıkarmak. Bunun için de KDV
oranı yüzde 8’i geçmemeli” dedi.

Karakaş, Akyüz ve Erkal
tarifelerde yaşanan sıkıntıya
değindiler. Tariflerde üst
belirlenebildiği gibi alt limitin de
belirlenmesini isteyen başkanlar,

aksi halde tarifelerin bir gücünün
olmayacağını ifade ettiler.
Başkanlar alt limitin belirlenmesi
halinde mesleki standartların da
yerli yerine oturacağını söylediler.

MESLEKLERE TAHDİT
GETİRİLSİN

Karakaş’ın talepleri arasında
taksi ve minibüslerde olduğu gibi
berberlere tahdit getirilmesi oldu.
Karakaş, dükkanların sayısının
bölgelerdeki nüfusa göre
belirlenmesini ve kota konulmasını
istedi. Karakaş, ”Nasıl minibüs-
lere, taksilere, dolmuşlarda
plaka tahdidi uygulanıyor ve bir
sınır getiriliyorsa bize de
uygulanması lazım. 100 bin
nüfusu olan bir ilçede örneğin
3-5 bin aynı işi yapan işletmeler
var. Haliyle bu durum haksız
rekabete neden oluyor, para
kazanamayan vatandaşlar borç
harç içinde kalıyor” ifadelerini
kullandı. 

Karakaş122 oda ve 84  bin
üyenin temsilcisi olarak genel
taleplerini şöyle özetledi;” Yarım
milyondan fazla kişiye istihdam
sağlıyoruz. Bu insanlara teşvik
sağlansın ki, daha geniş
istihdam alanları yaratılsın.
Vergi ve harçların kaldırılmasını,
Bağ-Kur primini yatıran esnafa
da vergide indirim sağlanmasını
istiyoruz.” 

BERBERLER, TEHLİKELİ SINIFINDA OLMAMALI..



Türkiye Cumhuriyeti Anayasasının 173.
maddesi “Devlet esnaf ve sanatkarları
koruyucu ve destekleyici tedbirler

alır” demektedir. Tüm yasaların anası olan
anayasa  böyle söylemesine rağmen geçmiş yıl-
lardan bu yana hükümetler tarafından esnaf ve
sanatkarlar maalesef hak ettiği desteği göre-
memişlerdir. 

AB ülkelerinin birçoğunun anayasalarında
böyle bir hüküm bulunmamasına rağmen
Avrupalı hükümetler tarafından esnaf ve
sanatkarların sürekli maddi ve manevi yönden
desteklendiğini görmekteyiz. 

Ülkemizde büyük mağazaların kurulmasının
izne bağlanması hakkındaki kanun tasarısı
Başbakanlık’ta beklerken, İtalya’da 1971 yılında,
Almanya’da 1980 yılında, Fransa’da 1996 yılında
esnaf ve sanatkarları koruyan yasalar yürürlüğe
girmiştir. Bu ülkeler bu yasalarla da kalmamış
büyük mağazaları şehir dışına çıkartarak çalışma
gün ve saatlerine sınırlamalar getirmişlerdir.
Ülkemizde ise neo-liberal ekonomik modellerin
uygulanması ile esnaf ve sanatkar bilinçsizce yok
edilmeye çalışılmaktadır. Bu kötü gidişat mut-
laka önlenmelidir. Bunun çözümünü en önemli
3 başlıkta açıklayabiliriz : 

BİRİNCİSİ; Esnaf ve sanatkarların kendi di-
namiklerini harekete geçirmeleridir. Çağdaş
toplumlarda siyasiler üzerinde baskı grupları
oluşturmak, var olan bir kültürü yaşatmak,
ekonomik paylaşımdan hak ettiği payı alabilmek
ancak güçlü bir örgütlenmeyle mümkündür. Bir
meslek grubu bağımsız çalışan üye sayısının
çoğunluğu ile Odalarında örgütlenmelerini
tamamlayamamışlar ise hem yaşamlarını, hem
de baskı grubu oluşturarak hükümetlerden hak
ettiklerini almaları mümkün değildir. Türkiye’nin
ekonomik geleceğinde, siyasi yaşamında,
demokrasisinde yer almak istiyor ise esnaf ve
sanatkarlarımız bir sınıf bilinci ile güçlü bir şe-
kilde örgütlenmelidir.  

İKİNCİSİ ;
Esnaf ve
Sanatkarlarımız
mesleklerinin
devam etmesi
için  Meslek
Okulları ile
işbirliği ya-
parak meslek edinme eğitimlerini özendirme-
lidirler. Bunun amacı yeni yetişen esnaf ve
sanatkarların eğitim seviyesini yükseltmektir.
Örneğin, Almanya esnaf ve sanatkarlar Birliği
teşkilat olarak üniversitelerde meslek tanıtımları
yaparak geleceğin esnaf sanatkarlarının üniver-
site mezunlarından oluşmasına çalışmaktadırlar.
Ülkemizde de Esnaf Odalarımızın ve
Birliklerimizin bu tür politikaları mutlaka
uygulamaya konulmalıdırlar.  

ÜÇÜNCÜSÜ ; Sanayi ve Ticaret Bakanlığı’nın
2010/Mart ayında yayınladığı ESNAF VE
SANATKARLAR DEĞİŞİM, DÖNÜŞÜM, DESTEK
STRATEJİ BELGESİ EYLEM PLANI’’dır.  

Bu eylem planı mükemmel bir şekilde
hazırlanmıştır. Üzerinden 3 yıl geçmesine
rağmen hükümet tarafından hiçbir olumlu adım
atılmamıştır. Büyük iş merkezleri hiçbir kurala
tabi olmadan kuruluşlarını yaygın bir şekilde
sürdürmektedirler. Bunun sonucu  esnaf ve
sanatkarlar işyerlerini kapatarak ülkemizde işçi
durumuna düşmektedirler. Türk halkının
vazgeçilmez geleneği olan sosyal dayanışma ve
ekonomik yönden paylaşım kültürü yavaş yavaş
yok edilmektedir. Dolayısıyla Sanayi ve Ticaret
Bakanlığının hazırlamış olduğu eylem planı
mutlaka uygulamaya konulmalıdır.  

Bu düşüncelerle 2 milyon mükellef sayısı ile,
üretime ve istihdama katkısı ile, laik ve
demokratik cumhuriyete bağlılığı ile esnaf
ve sanatkarlarımızın GELECEĞİN
TÜRKİYESİNDE hak ettiği yeri alacağı
umudunu taşımaktayım. 

MAKALE

Sabri TÜMER
Yeminli Mali Müşavir

AVRUPALI KOBİ ÜRETİYOR
BİZ YOK EDİYORUZ 
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YENİ BAŞKAN KERİMOĞLU
AVM’LERDEN YAKINDI

Bakırköy Belediye Başkanı
Bülent Kerimoğlu ve
bazı CHP’li milletvekilleri

ile İSTESOB’a geldi ve esnafın
sorunlarıyla daha yakından ilgile-
nildiği bir dönemin başlayacağını
müjdeledi. Esnaf geçmişinden
atıfta bulunarak, esnaflığın ne
kadar zor bir meslek olduğunu
bildiğini belirten Kerimoğlu,
esnafın yanında olacağını söyledi.

ESNAF SOFRASI 
SİYASİLERLE DOLDU

12 Mart Salı günü İSTESOB’un

esnaf sofrasında Bakırköy Belediye
Başkanı Bülent Kerimoğlu,
Cumhuriyet Halk Partisi
Milletvekilleri Süleyman Çelebi,
Bakırköy İlçe Başkanı M. Sait
Yücel ve İSTESOB yönetim kurulu
ve Bakırköy’deki esnaf odası
başkanlarıyla bir araya geldi.
Kahvaltılı toplantıda, sorunlar ve
esnafın talepleri İSTESOB Başkanı
Faik Yılmaz tarafından aktarıldı.
Yılmaz, esnafın sorunların çözümü
için bölgesel düzeyde
Kerimoğlu’ndan Meclis’te ise CHP
milletvekillerinden destek istedi.

Dr. Bülent Kerimoğlu esnafın
sorunlarını bildiklerini, eğer göreve
gelirlerse ilk işlerinin bu sorunları
halletmek olduğunu belirtti.
Bakırköy’de gereğinden çok fazla
AVM olduğunu dile getirdi.
Bakırköy esnafının, AVM'lere karşı
ayakta durmakta güçlük çektiğini
kaydeden Dr. Bülent Kerimoğlu,
“Esnafımızla birlikte iyi şeylere
imza atacağız. Esnafın
sorunlarının farkındayız. Bu
sorunların çözümü için elimizden
geleni yapacağız” ifadelerini
kullandı.

Bakırköy’ün yeni belediye başkanı Bülent Kerimoğlu, esnafa yakın bir isim
olduğunu söylerken, Bakırköy esnafının AVM’ler yüzünden oldukça zarar
gördüğünü söyledi.

HABER
Bakırköy Belediye Başkanı Bülent Kerimoğlu İSTESOB’da

Bakırköy'ün yeni belediye başkanı Bülent Kerimoğlu, esnafı rahatlatacak politikalar üreteceklerini söyledi.
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İstanbul Esnaf ve Sanatkarlar
Odaları Birliği, mesleki eğitim
konusunda Avrupa’yla

kurduğu iyi ilişkilere devam ediyor.
Özellikle mesleki eğitim alanında
Avrupalı heyetlerle görüşen
İSTESOB yönetimi, karşılıklı görüş
alışverişlerinde bulunarak,
Türkiye’deki mesleki eğitim nasıl bir
adım daha ileri taşınır sorusunun
cevabını arıyor. 

13 Mart Perşembe günü
İSTESOB, Almanya, İngiltere,
Hollanda, Polonya, Danimarka,
Fransa, Avusturya, Portekiz,
Romanya ve Norveç’ten gelen
çeşitli meslek eğitim örgütünden
temsilcileri ağırladı. Toplantıya
İSTESOB’u temsilen Genel Sekreter
Ömer Demir ve Eğitim Müdürü

Muzaffer Garip katıldılar. Karşılıklı
sunumların yapıldığı toplantıda,
mesleki eğitim alanında görüş
alışverişlerinde bulunuldu.

Muzaffer Garip, yaptığı sunumla
Türkiye’deki mesleki eğitimin
geldiği noktayı özetlerken, yaşanan
sorunları da yabacı heyetlerle
paylaştı. Avrupa’yı mesleki
eğitimde örnek aldıklarını ifade
eden Garip, mevzuat ve yasal
düzenlemeler konusundaki
eksikleri de dile getirdi. 

Türkiye’de çıraklık konusunun
esnafın en derin problemlerinden
biri olarak dile getirildiği toplantıda
3308 Sayılı Mesleki Eğitim
Kanunu hakkında da bilgilendirme
yapıldı. 

Avrupalı heyet ise kendi

ülkelerinde ve Avrupa Birliği
düzeyinde mesleki eğitimin ele
alış şekillerini özetledi. Avrupalı
heyetin sunumlarında devletlerin
mesleki eğitim konusunda
yabancı ülkelerin gösterdiği
çaba ve verdiği destek dikkat
çekti. 

Meslek eğitimi, teorik ve pratik
olmak üzere, iki kısımdan
oluştuğunu belirten AB heyeti,
teorik ve  pratik meslek eğitimin
hem işletmeler hem de meslek
okulları tarafından verildiğini
aktardılar. Eğitimin hangi oranda
pratik, hangi oranda teorik olarak
verileceği, meslekten mesleğe göre
farklılık gösterdiği belirtilirken,
pratik eğitime daha çok ağırlık
verdiklerine dikkat çektiler.

Mesleki eğitim
İSTESOB’da analiz edildi

Avrupa’nın çeşitli ülkelerinden gelen temsilciler Türkiye’deki mesleki
eğitimi incelemek için İSTESOB’a başvurdular. İSTESOB Eğitim 
Müdürlüğü yaptığı sunumla, Avrupalı temsilcileri bilgilendirdi.

AB heyeti, kendi ülkelerinde mesleki eğitimi nasıl ele aldıklarını anlattı. Türkiye'deki işleyiş hakkında
bilgilendirmeyi İSTESOB Eğitim Müdürü Muzaffer Garip yaptı.

AB HEYETİ ÇIRAK EĞİTİMİ İÇİN İSTESOB’DA
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Başkan Lütfi Zeyrek,
köy/ilçe adı altında
kurulan yardımlaşma

dernekleri adı altında yasak olan
birçok uygulamanın yürütüldüğünü
vurgularken, bu kurumların vergi-
den muaf olmasını eleştirdi. Kıraat-
haneciler, kapalı alanda sigara içme
yasağı gelmesiyle büyük bir zarara
uğrarken, dükkanını kapatan esnaf
sayısı da her geçen gün artıyor.

Yasakla birlikte yüzde 30 üye
kaybına uğrayan esnaf odasında,
üye sayısı 370’e kadar düşmüş. Lütfi
Zeyrek konuya ilişkin değerlendir-
mesinde, ”Kapalı alanda sigara
içme yasağı insanları kahveler-
den uzaklaştırdı. Bahçeleri olan
kıraathaneler bu durumdan daha
az etkilendi ama onlar da sadece
yaz dönemi iş yapabildi. Bu
durumdan çıkabilmek için, iş
yerlerimize internet getirdik, tost
vs. başka ürünler satmak istedik.
Bu sefer de önümüze ruhsat
engeli çıktı“ dedi.

DERNEKLERİ POLİS
DENETLESİN

Köy/ilçeyi kalkındırma, güzelleş-
tirme adı altında Bayrampaşa’da
350 tane dernek bulunduğunu
söyleyen Zeyrek, bu yerlerde kağıt
oynandığını hatta sigara bile

içilebildiğini, aktardı. Bu merkezle-
rin bir dernekten ziyade bir
ticarethane mantığıyla işletildiğini
savunan Zeyrek, bu durumdan en
çok kendilerinin zarar gördüğünü
dile getirdi. Bu tür kurumlara
Dernekler Masası’nın baktığını
aktaran Zeyrek, denetimlerin
layıkıyla yapılmadığını ve
kıraathanelerin aleyhine olan birçok
yasanın bu derneklerde
çiğnendiğini belirtti.  

Polislerin de tıpkı kıraathaneleri
denetleyebildiği gibi bu yerleri
denetlemesi gerektiğini söyleyen
Zeyrek, polisin bu işin üstüne
düşmesi halinde daha birçok

kanunsuz olayın da yapıldığına
tanık olacağını iddia etti.

Zeyrek, vergiden muaf bu
kuruluşların yasal sınırlarının dışına
çıkarak, vergisiyle işini yapmakta
olan kıraathanecilere mani
olduğunu belirtti. Devletin vergisini
ödeyen esnafa sahip çıkması
gerektiğini söyleyen Zeyrek,
denetimleri üstlenecek kurum olan
Dernekler Masası’nın da yetersiz
olduğunu ifade etti. Toplamda 10
kişiyi aşmayan memur kadrosuyla
İstanbul’un her bir köşesine
konuşlanmış derneklerin
denetlenmesinin mümkün
olmadığını savundu.  

YARDIMLAŞMA
DERNEKLERİNE TEPKİ

Bayrampaşa Kıraathaneciler Esnaf Odası Başkanı Lütfi Zeyrek, köy/ilçe
adı altında kurulan yardımlaşma derneklerinden şikayet etti ve çok 
önemli bilgiler paylaştı.

Lütfi Zeyrek



“Küçük hanımlar, küçük beyler!
Sizler hepiniz geleceğin bir gülü, yıldızı, bir mut-
luluk parıltısısınız!
Memleketi asıl aydınlığa boğacak sizsiniz
Kendinizin ne kadar mühim, kıymetli

olduğunuzu düşünerek ona göre çalışınız.
Sizlerden çok şeyler bekliyoruz."

Mustafa Kemal ATATÜRK

Nisan ayı Anadolu’da bereket dolu gün-
lerin habercisidir. Nisan yağmurlarıyla
sulanan topraklardan bereket ve bolluk

fışkırır. Doğa ayrı bir canlılık alır, kırlarda otlar ve
çiçekler, merada koyunlar kuzular, çiçek açmış
meyve ağaçları ve dahası…

Bu ayki yazıma bir tespitte bulunarak başla-
mak istiyorum. Böylece nereden nereye
geldiğimizi insanların içinde bulunduğu duruma
göre düşüncelerinin ne kadar hızlı değiştiğini
görmek açısından önemlidir. “19. Yüzyılın ikinci
yarısından itibaren batı kurumlarının yaygınlaş-
ması, Osmanlı bürokrasisindeki büyük yapısal
dönüşüm ve eğitim kurumlarının Batı norm-
larında yaygın bir şekilde faaliyete geçmeleriyle
gelişen “Osmanlı orta sınıfı” yönetimde söz sahibi
olmak istiyordu. Osmanlının çağdaşlaşarak
yeniden güçlü ve saygın bir devlet olması,
anayasal bir rejimin ve halkın temsil edildiği
meclislerin kurulması, padişahın ve bürokrasinin
yetkilerinin sınırlandırılması kısacası “aydınlan-
mış bir monarşi” isteniyordu.” (Abdülhamid’i
Deviren Kurşun Hakan Özdemir S.33)

Yukarıdaki tespite baktığımızda aydınlanmış
monarşi isteyenler içinde bulundukları durum
değişince milletin egemenliğinde karar
kılmışlardı. Nisan ayı tarihimizde Türk Ulusunun
yeniden doğuşunun temellerinin atılması, atılan
bu temelin de alışılmışın dışında olması da ayrıca
takdire şayandır. Bugüne kadar Bey’ler, Hakan’lar
ve Padişahlar tarafından yönetilmeye alışmış bir
millet bu sefer farklı bir yol seçerek Demokratik
yöntemle kurtuluş savaşını başlatacaktı. Milletin

büyük bir
kısmının
fikri
yapılan
kongrelerle (Amasya, Erzurum, Sivas) soruluyor,
ortak bir bildirge yayınlanıyor ve Millet
Meclisi kuruluyor. Bu yöntem milletimizin o
zamana kadar yaşadığı, uyguladığı bir usul
değildi ama toprağını her şeyden kutsal sayan
Türk Milleti kurtuluşu için malını canını vermeye
hazırdı.

Yurdun dört bir yanından seçilip gelen
temsilciler Ankara’da 23 Nisan 1920 günü top-
landılar. «Ulusu yine ulusun gücü kurtaracaktır.
Tek bir egemenlik vardır, o da ulusal
egemenliktir» düstur olarak kabul edildi. İşte
Türkiye Büyük Millet Meclisi bu duygu ve
düşüncelerle kuruldu bu yıl 94. yaşını kutluyoruz.
Aynı zamanda kurtuluş savaşımız esnasında
öksüz ve yetim kalmış çocuklarımızı sevindirmek
onların sahipsiz olmadıklarını hissettirmek için
daha da büyük bir adımla çocuk bayramı olarak
ta kutlanmaya başlanıyor.

23 Nisan dünyada kutlanan ilk çocuk bayra-
mıdır. Atatürk'ün Türk çocuklarına armağan ettiği
bu bayramda yapılan şenliklerine uzun yıllardır
yabancı ulusların çocukları da katılmaktadır. Bu
şenlik ve kutlamalarda çocuk saflığıyla kurulan
uluslar arası dostluklar çocuklarımızın ufuklarını
genişletmekte, yabancı ulusları tanıma onlara
bakış açılarını değiştirme imkânı sağlayarak gele-
cek için sağlam köprülerin kurulmasına vesile ol-
maktadır. Atatürk çocuklara değer veren bir lider
olarak, yurt gezilerinde okullara uğrar, ders din-
ler, onlara sorular sorardı. 

23 Nisan Ulusal Egemenlik Bayramı egemen-
liğin ulusta olduğu düşüncesinin kabul edildiği,
milletin makûs talihini yine milletin azim ve
kararının yendiği gündür. Çocuklarımızın dünya
çocuklarının bayramıdır. Yarının büyükleri olan
çocuklarımızın ve dünya çocuklarının bayramıdır.
Kutlu olsun.

MAKALE

Uzm. Öğr. Muzaffer GARİP
İSTESOB Eğitim Müdürü

ULUSAL 
EGEMENLİK!
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YENİ BAŞKANLAR 
İSTESOB’DA

Kongrelerini tamamlayan
esnaf odaları
İSTESOB’da Başkan

Faik Yılmaz’ı ziyaret etti. Esnafın
sorunlarının çığ gibi büyüdüğü bir
zamanda dayanışma içerisinde
olacaklarını ifade eden oda yöne-
ticileri, kararlılık açıklaması yaptı.

Şükrü Akyüz başkanlığındaki
İstanbul Erkek Berberleri Usta ve
Kalfaları Esnaf ve Sanatkar Odası,
Bilgin Şahin başkanlığındaki
İstanbul Perakendeci Kasaplar
Esnaf Odası, Mehmet Özdil
Başkanlığındaki Ümraniye Esnaf
ve Sanatkarlar Odası, Ercan

Karakoç başkanlığındaki İstanbul
Kadın ve Erkek Terziler Sanatkarlar
Odası, İstanbul Çiçekçiler Esnaf
Odası Başkanlığındaki Sunay
Çalışır, Pendik Erkek ve Kadın
Berberler Esnaf Odası Başkanlığın-
daki  Sadık Türker, İstanbul Kadın
Kuaförleri ve Manikürcüleri Esnaf

Odası Başkanlığındaki Oktay Erkal
ve yönetimi Mart ayı içerisinde
İSTESOB’u ziyaret eden isimler
oldu.

Esnafın sandığından birinci
çıkan isimler yeni dönemde
atılacak adımlar konusunda
fikir alışverişinde bulundular. 

Oda başkanları esnafın
sorunlarıyla mücadele
konusunda beraber hareket
edeceklerini ifade ettiler.

İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz
ise başkanları kutlarken, yeni
dönemde kendilerine başarılar
diledi.

Seçimli olağan genel kurulunu tamamlayan oda başkanları ve yönetimleri 
İSTESOB’da Faik Yılmaz’ı ziyaretti. Önlerindeki 4 yıl için kolları sıvayan oda
yönetimleri, sorunlarla mücadelede ortak hareket edeceklerini açıkladı.

HABER

Pendik Erkek ve Kadın Berberler 
Esnaf Odası

İstanbul Perakendeci Kasaplar 
Esnaf Odası Ümraniye Esnaf ve Sanatkarlar Odası

İstanbul Kadın Kuaförleri ve Manikürcüleri 
Esnaf Odası

İstanbul Kadın Erkek Terziler Esnaf ve 
Sanatkarları Odası

İstanbul Çiçekçiler Odası

İstanbul Erkek Berberleri Usta ve
Kalfaları Esnaf ve Sanatkar Odası

39 İstanbul Esnaf



40İstanbul Esnaf

HABER

Koltuk değişimin
yaşandığı odalardan biri
İstanbul Ayakkabıcılar

Esnaf Odası oldu. Odanın duayen
başkanı Temel Çoruh, bir daha
aday olmayacağını açıklarken,
yapılan seçimler sonucu
başkanlığa Mehmet Karaman
geldi. Esnafın sorunlarla
boğuştuğu bir dönemde göreve
geldiğini belirten Karaman, ”Esnaf
şu anda bir çay parası bile
bulamayacak durumda. Acil
düzenlemeler gerekiyor” dedi.

Karaman, acil düzenlemeleri
sıralarken, Çin’den gelen mallara
kota konulmasını ilk sıraya koydu.

KALİTEDEN KORKMAYIZ
Mehmet Karaman, Çin

mallarından neden rahatsız
olduklarını şöyle anlattı: ”Çin’den
son derece kalitesiz ve piyasa
şartlarını alt üst eden mallar
piyasaya giriyor. Çok ucuza mal
edilmiş ürünler piyasada cirit
atınca, yerli üretimci mağdur
oluyor. Ayrıca Çin mallarının
kanserojen içerdiğine yönelik
ayyuka çıkmış laboratuar
sonuçları var. Bunlar görmezden
gelinemez. İthalata karşı değiliz,

elbette olacak. Biz esnaf olarak
rekabetten korkmuyoruz. Kalite
mallar Türkiye’ye gelsin.
Ayakkabı fiyatı 30 cente kadar
düşmüştü. Neyse ki taban fiyat
6,5 dolar olarak belirlendi. Bu
sektörden milyonlarca insan
ekmek yiyor. Bu insanların
emekleri bu kadar ucuza heba
edilmemeli.” 

Karaman, Çin mallarına kota
konulması için müzakereleri yakın

Ayakkabıda Çin 
mallarına kota isteniyor

İstanbul Ayakkabıcılar Esnaf Odası’nın yeni Başkanı Mehmet Karaman,
göreve hızlı başladı. Çin’den gelen ayakkabı ürünlerine kota uygulanması
için mücadele yürüteceğini açıklayan Karaman, esnafın da desteğini 
bekliyor.

Mehmet Karaman, destek
olunduğu takdirde yerli

üretimin dünyada bir
numara olacağını iddia etti.

YENİ
BAŞKAN
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zamanda başlayacaklarını, plan ve
programlarının hazırlanmakta
olduğunu duyurdu. Uzakdoğu’dan
gelen ürünler konusuna yabancı
olmayan Karaman, İSTESOB’un
oluşturduğu Çin Komisyonu’nda
görev almıştı. Karaman, bilgi ve
tecrübelerini oda nezdinde
oluşturulacak ekipte de
kullanacak.

17 BİN ÜYEDEN 700 ÜYEYE
Mehmet Karaman esnafın

geldiği noktayı rakamlarla ortaya
koydu. Bir zamanlar İstanbul
Ayakkabıcılar Esnaf Odası’na bağlı
17 bin üye olduğunu hatırlatan
Karaman, bugünlerde rakamın
700’lere düştüğünü söyledi.
Karaman, küçük esnafın yok olmak
tehlikesi karşı karşıya kaldığını ve
sektöründe tekelleşmeye doğru
gittiğini savundu.

Üye sayısını 2 binlere çıkartmak
gibi bir hedefi olduğunu açıklayan
Karaman, kayıt dışı ile mücadeleye
de büyük önem veriyor. Denetim-
lere vakit kaybetmeden başlaya-
caklarını duyuran Karaman, “Gün
gittikçe kan kaybediyoruz.
Bunun önüne geçmenin
yollarından biri de
denetimlerdir” dedi.

Karaman, ayakkabı
sektöründeki esnaf odalarıyla
denetimleri, koordineli bir şekilde
yapılabileceklerinin mesajını verdi.

DEVLET DESTEĞİ
ALAMIYORUZ

Gelişmiş ülkelerde küçük
üreticilerin devlet desteği aldığını
aktaran Karaman, aynı desteği
Türkiye’de göremediklerini ifade
etti. Özellikle ayakkabı sektörünün
devlet desteği konusunda hep
üvey kaldığını vurgulayan
Karaman, “Avrupa nasıl kendi
üreticisini koruyorsa, biz de
aynısını yapmalıyız. Zira üretici

demek, istihdam
demek, kalkınma
demektir. Bugüne dek
bir devlet teşviki
görmedik. Ayakkabıcı
esnafı kendi yağında
kavrularak bugünlere
geldi” ifadelerini
kullandı.

Karaman, devletten
yeterli desteği
gördükleri takdirde
ayakkabıcılıkta bir
dünya markası olan
İtalya ile rahatça boy
ölçüşebileceklerini iddia
etti.

Yeni eleman
yetişmemesini,
sektörün önünü tıkayan
konular arasına koyan
Karaman, Bağ-Kur primlerinde bir
tavsiyede bulundu. Bağ-Kur
primlerini yüksek olduğunu, bu
nedenle çok kişinin sigortasız
çalıştığını söyleyen Karaman,
”Sigortasız çalışan çok insan var.
Burada primlerin yüksek olması
ana sebep. Zaten kazanamayan
esnaf bu primleri sırtına bir yük
olarak görüyor. Prim
ödemelerini 100- 150 TL gibi
makul fiyata çekilsin, inanın
sigortalı sayısı artacak ve
dolayısıyla devlet şimdi
kazandığından daha çok
kazanacaktır. Devlet rakamları
yüksek tutarak bir anlamda
kayıt dışına neden oluyor”
şeklinde konuştu.

ÇORUH GİBİ BİRİNİN
ARKASINDAN GELMEK
KOLAY DEĞİL

Karaman, bayrağı Temel Çoruh
gibi duyan bir isimden aldı. Bu
durumun kendisi üzerinde nasıl bir
etkisi olacağı sorulduğunda
Karaman, “Ben normal bir odaya,
normal bir başkanın ardından

gelmedim. Temel Çoruh, esnaf
teşkilatı için çok önemli
hizmetleri olmuş, her zaman
takdir edilen bir isimdir. Sayın
Çoruh’un ardından başkanlığa
gelmek görev ve
sorumluluğumu arttırıyor. Sayın
Çoruh 47 yıl bu odaya hizmet
etmiş biri. Çoruh, her zaman
görüş ve tecrübelerine
başvuracağım bir isim
olacaktır.”

Karaman, sektör için çok
önemli olan ayakkabı fuarının
mimarını Çoruh olduğunu
hatırlatarak, ”Fuarlar Çoruh
hizmetlerinden sadece biri ama
önemli bir örnek. 270 m kare bir
alanda alevlenen ayakkabı fuarı
Temel Çoruh’ maddi ve manevi
katıksısıyla bugünlere
gelmiştir“ dedi.

Karaman 270 metrekarede
başlayan fuarın şimdi 50-60 bin
metre2 ulaştığının bilgisini verdi.
Karaman 51 yıllık esnaf ve 30 yıllık
yöneticilik tecrübesiyle esnafa
hizmete hazır olduğu sözleriyle
röportajını noktaladı.

47 YILLIK BAŞKAN TEMEL ÇORUH’TAN VEDA

Temel Çoruh, yarım asırlık başkanlığı
boyunca esnaf camiasına sayısız

hizmetlerde bulundu, adını
ölümsüzleştirecek eserler kazandırdı.
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Seçim maratonunun sona
ermesiyle, projeler de
gün yüzüne çıkmaya

başladı. Özellikle ilk dönemlerine
başlayacak oda başkanlarının
yapacakları merakla bekleniyor.
Kendilerini göstermek isteyen
yeni isimlerle, esnaf teşkilatlarının
hareketli günler geçirmesi
bekleniyor.

KAYIT DIŞI İLE
MÜCADELEYE HAZIRIM

Esnafın  kayıt dışı tarafından
haksız rekabetle mağdur
edildiğini aktaran Ercan Karakoç,
başkanlık döneminde kayıt dışı
konusuna geniş yer ayıracaklarını
belirtti. Karakoç, esnaf odalarının
daha etkin denetim yapabilmesi
için, denetime ilişkin yetkilerin
arttırılmasını istedi. Esnaflığı
döneminde kayıt dışından çok
şikayet ettiğini belirten Karakoç,
”Kayıt dışını önlemek için
yasalar çerçevesinde elimden
geleni yapacağım. Esnaf
odalarının bu konudaki gücü
bellidir. Burada taşın altına
sokması gereken
büyüklerimizdir, onların
harekete geçmesi gerekiyor”

şeklinde konuştu.
Odanın 900 aktif üyesi

olduğunu kaydeden Karakoç, bu
rakamı yeterli bulmadıklarını ve
denetimlerle bu rakamları
arttırmayı hedeflediklerini söyledi.
Karakoç, üye arttırma yolunun
sadece denetimlerle sınırlı
kalmayacağını belirtti ve şöyle
devam etti; ”Önce mevcut üye ile
odamız arasındaki buzları
eritmek istiyorum. Pek çok
üyemiz odasına küstürülmüş
durumda. Biz daha güler yüzlü,

esnafıyla daha iyi diyalog kuran
bir yönetim anlayışına sahip
olacağız. Eski hataları
tekrarlamayacağız. Kağıt
üzerinden, sadece aidat
toplamayı kendine amaç
edinmiş bir oda olmayacağız.”

Başkanlığa adaylığını koyduğu
süreçte esnafı gezdiğini, odaya
üye olmasına rağmen bundan
haberi olmayan çok kişiyle tanış-
tığını aktaran Karakoç, bu eksikliği
görevleri süresince gidermeye
çalışacaklarının sözünü verdi.

Ismarlama terziler,
Türk halkına hatırlatılacak

TERZİLERİN YENİ BAŞKANI KOLLARI SIVADI

İstanbul Kadın Erkek Terziler Esnaf ve Sanatkarlar Odası’nın yeni 
Başkanı Ercan Karakoç genç ve dinamik bir yüz olarak projelerini anlattı.
Karakoç, ilk etapta denetim konusuna yoğun mesai harcayacaklarını 
açıkladı.

Ercan Karakoç

YENİ
BAŞKAN
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MODA FUARLARI
DÜZENLEYECEĞİZ

Ercan Karakoç ve yönetime
katılan yeni isimlerden Turan
Aydoğdu’nun en iddialı
söylemlerinden biri Moda Fuarları
oldu. İstanbul Kadın Erkek Terziler
Esnaf ve Sanatkarlar Odası’nın
yeni yönetimi, odalarının da
fuarlarda boy gösterebileceğini
belirtti. Ismarlama elbiseleri Türk
halkına tekrar hatırlatmak ve
özendirmek için bu tür
girişimlerde, reklam
kampanyalarında bulanabile-
ceklerini açıklayan Karakoç,
alınacak muhtemel sonuçlardan
oldukça umutlu.

Terziliği oldukça zor şartlarda
devam ettirmek zorunda kalan
binlerce esnafa fuarların umut
ışığı olacağına inanan Karakoç,
yakın zamanda üyelerine iyi
haberler duyurmayı umuyor.
Karakoç yapmak istedikleri şeyin
ne kadar zor olsa da bu yolda
şartları sonuna kadar
zorlayacaklarını söyledi.

Turan Aydoğdu, terziliğin
elbise tamiri yapmak gibi etikete
mahkûm kalamayacağının altını
çizerken ”Ismarlama elbise
yaptırmak toplumumuzda olan
bir gelenek ama zamanla
unutulmaya başlandı. Biz bunu

canlandırmak istiyoruz.
Sonuçta terziler sadece sökük
dikmez. Bizim sanatımızı
konuşturabileceğimiz geniş bir
yelpaze var” dedi.

Karakoç neden başkan olmak
istediğini açıklarken, geçmiş
dönemlerde yaşanan eksiklikleri
de şöyle dile getirdi: ”Odamızın
üst kuruluşumuz olan
İSTESOB’la irtibatının zayıf
olduğunu biliyorduk. Odamız
herhangi bir organizasyonda ne
kurumsal ne de bireysel olarak
katılım göstermedi. Bu odamıza
zarar vermekteydi. Yeni
dönemde bu sorunları aşacağız.
Faik Yılmaz başkanla da

görüştüm. Yeni bir anlayışla,
taze bir kan olarak teşkilat
çatısı altında verilecek
görevlere hazır olduğumuzu
belirttim. Hem mesleğimizin
hem de genel olarak
esnafımızın sorunları için
mücadele edeceğiz. İSTESOB’la
uyum içerisinde, işbirliği
sağlanarak hareket
edeceğiz.”

YENİLİKÇİ OLMAK BİR
ZARURETTİR

İstanbul Kadın Erkek Terziler
Esnaf ve Sanatkarlar Odası
Başkanı Ercan Karakoç ve Yönetim
Kurulu Üyesi Turan Aydoğdu
üyelerine bazı tavsiyelerde
bulundu. Çağa ayak uydurmanın,
yenilikçi olmanın mesleki hayatta
ön şart olduğunu kaydeden
Karakoç, ”Gelişime ve değişime
ayak uydurmamız lazım. Bu
yönde esnafı teşvik edeceğiz.
İmkanlar sunacağız” ifadelerini
kullandı.

Ercan Karakoç dükkanda
çalıştıracak eleman bulmakta
yaşanan sıkıntılar ve mesleki
eğitim konusunu da başkanlığı
dönemde geniş yer ayıracağını
duyurdu.

TERZİLERİN YENİ BAŞKANI KOLLARI SIVADI

Terzi esnafı içerisinde kadınların sayısı dikkat çekiyor. Bu yüzden
terziler, devletten daha çok destek bekliyor. 
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İSTESOB AİLESİNE YENİ BİR ÜYE:

CEP TELEFONCULAR

İstanbul Cep Telefonu ve
Diğer Haberleşme Cihazları
Esnaf Odası, İSTESOB’a

katılan en son meslek odası oldu.
Geçtiğimiz ay ilk kongresini yapan
esnaf odası, yönetim kurulu
üyelerini belirledi. Odanın
kurulması için büyük emek sarf
eden Muhsin Kılıçaslan, esnaf
odasının ilk başkanı oldu. “Asıl iş
bundan sonra” diyen Kılıçaslan,
hedeflerini, neden bir odaya ihtiyaç
duyduklarını İstanbul Esnaf
Dergisi’ne anlattı.

ESNAFA SAHİP ÇIKMAK 
İÇİN GELDİK

Esnaf odası olmayan cep
telefoncularının, sorunlarını
iletebilmek için doğru bir mecra
bulamadığından yakınan Kılıçaslan,
”Esnafımızı bir araya getirerek
sorunlarımızı çözmek istedik.
Cep telefoncular birleşik esnaf
odalarının üyesiydi. Burada bir
örgüt oluşturup, sorunlarımızı
yetkili mercilere iletecek bir
temsilci bulamıyorduk.
Problemimiz de o kadar arttı ki,

buna bir dur demek gerekiyordu.
Uzun süre odanın kurulması için
mücadele ettik. Şimdi esnafın
sorunları için mücadele
edeceğiz” şeklinde konuştu.

Kılıçaslan, cep telefoncularının
sıkıntılarını da, BDDK’nın kredi kartı
sınırlaması, kayıt dışı işletmeler,
kontördeki kar oranları olarak
sıraladı. Kılıçaslan, sorunların
çözümü için kolları sıvadıklarını da
açıladı.

TAKSİT SINIRLMASI HAKSIZ
REKABETİ ARTIRDI

Cep telefoncuların başkanı,
BDDK’nın kredi kartına getirdiği
taksit sınırlamasıyla sadece esnafın
mağdur olduğunu, büyük
şirketlerin etkilenmediğini
savundu. Kılıçaslan, kredi kartında
yapılan yeni düzenlemeyle zaten
zor durumda olan esnafa bir darbe
daha vurulduğunu iddia etti. Üç
kişilik bir avukat ekibiyle kararın
iptali için dava açacaklarını
duyuran Kılıçaslan, aynı zamanda
konuyu Rekabet Kurulu’na da
taşıyacaklarını söyledi.

“Hatanın neresinden
dönersen kardır” şeklinde
konuşan Kılıçaslan, “Okul kantin-
lerindeki, yemekhanelerdeki

İSTESOB ailesinin yeni üyesi cep telefoncular oldu. Esnaf odasının ilk 
başkanı olarak büyük bir yükün altına giren Muhsin Kılıçaslan, artık 
sorunlar yumağı halini alan problemleri çözmeye çalışacak.

Muhsin Kılıçaslan

YENİ
BAŞKAN
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taksit sınırlamasını 5’e çıkardılar.
Aynı şekilde cep telefoncularda
da yeni bir düzenlemeye
gidilerek, kararın tekrar gözden
geçirilmesini istiyoruz. Burada
mağdur olan esnaftır. Büyük
şirketler, bir şekilde yolunu
bulup BDDK’nın kararını
deliyorlar. Bizim buna gücümüz,
imkanımız yetmiyor. Haliyle
burada tek taraflı bir ayrıcalık
söz konusu oluyor. Devletin bu
çifte standardı ortadan
kaldırmasını bekliyoruz”
ifadelerini kullandı.

Kılıçaslan, olumlu sonuç
alacakları konusunda ise son
derece umutlu. Kılıçaslan,
yetkililerin piyasada oluşan
olumsuz tabloyu görüp, esnafın
sesine kulak vereceklerine inanıyor.

KAYIT DIŞI 3 BİNİ AŞTI
Muhsin Kılıçaslan, odalarına

kayıtlı üye sayısı 555 iken, kayıt dışı
rakamın ise 3 binin üzerine çıktığını
ifade etti. Kılıçaslan, kayıtlı esnafın

6 katı büyüklüğe ulaşan kayıt
dışına artık dur deme vaktinin
çoktan geldiğini söyledi. Denetim
ekipleri oluşturacaklarını müjde-
leyen Kılıçaslan, esnafın şikayetle-
rine ise çok büyük önem veriyor.

Cep telefonu sektörünün
Türkiye’de yıllık 20 milyar dolar
büyüklüğe ulaştığını söyleyen
Muhsin Kılıçaslan, bu paradan
esnafın daha fazla pay alması için
elinden geleni yapacağını söyledi.

Kılıçaslan açıklamalarına şöyle
devam etti: “Bakkal da büfeci de
hatta kıraathaneci bile bizim
işimizi yapıyor. Neredeyse
herkes telefon satıyor, kontör
satıyor. Bugün bir dilenciye 50
kuruş vermeye utanıyorsunuz
değil mi? İnanın biz 50 kuruşa
kontör satmaya başladık.
Buradan düştüğümüz durumu
anlayabilirsiniz sanıyorum. O
yüzden cep telefoncuların
ekmeğine ortak olmaya
çalışanlara müsaade
etmeyeceğiz” dedi.

KAR ORANLARI ÇOK DÜŞÜK
Kılıçaslan, esnafın yüzünü

güldürmeye aday bir konuya da
açıklık getirdi. Kontörden aldıkları
kar oranlarının çok düşük
olduğunu ifade eden Kılıçaslan, bu
oranların artması için GSM
operatörleriyle müzakere
yürüteceklerini açıkladı. Esnafın
birlik olamadığı için taleplerini
doğru mercilerine iletmediğini
belirten Kılıçaslan” Odamızın
kurulmasıyla tek bir yumruk gibi
olduk. Esnafın talepleri artık
daha ciddiye alınacak” şeklinde
konuştu.

OTURAN BİRİ OLMAYACAĞIZ
Kılıçaslan, son derece aktif,

üyeleri ile diyalog halinde bir esnaf
odası olacaklarının sözünü verdi.
Bu süreçte esnafın desteğini
bekleyen Kılıçaslan, her türlü bilgi
ve tecrübeden faydalanmaya
çalışacaklarını duyurdu. Kılıçaslan,
eleştirilere de aynı oranda açık
olacaklarını belirtti.

Yeni başkandan sorunlarla mücadele sözü
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2013 yılı içerisinde kendi
isteğiyle başkanlıktan
ayrılan ve koltuğunu

Agül Akpınar'a bırakan Sadettin
Olpak, başkanlıktan artık uzak
olsa da, esnafın sorunlarından
kopabilmiş değil. Olpak, hala ilk
günkü heyecanlı ve esnafın
sorunları karşısında mücadele
etmekten kaçınmayan bir kişi
profili çiziyor.

ÇALIŞMALARIMIZ 
ÇÖPE GİTTİ

Sadettin Olpak'ın bu kadar
umutsuz ve sitemkâr olmasının
nedenlerini öğrenmek
istediğimizde, Olpak bizi 2003
yılına götürdü; "507 sayılı esnaf
ve sanatkârları kanunundan
artık kurtulacağımıza ve yeni
bir kanununa kavuşacağımızı
öğrendik. Birliğimiz başta
olmak üzere, esnaf odaları
komisyonlar oluşturdu. Yeni
kanun üzerinde bir görüş
hazırladık. Çünkü esnafın eksiği
nedir, nerelerde düzeltme
yapılmalı en iyi biz biliyoruz.
Gelin görün ki, 5362 Sayılı Esnaf
ve Sanatkârlar Meslek
Kuruluşları Kanunu

çıkartılırken, bizim görüşlerimiz
hiç dikkate alınmadı.
Düşünebiliyor musunuz?
Kanunun muhatabı olan bizlere
hiç yer verilmedi.”

Olpak, motorize odalarla
ihtisas odalarını ayrı potada
değerlendirmekten de kaçınmadı.
Olpak'a göre ihtisas odaları,
motorize odaların yanında üvey
evlat muamelesi gördü. 5362
sayılı yasa ele alınırken bu
tablonun çok daha net ortaya
çıktığını söyleyen Olpak, "Esnafın
mumu sönüyor. Üretim
sektöründeki esnafın sözü

geçmedi. Bize nazaran motorize
odaların talepleri daha çok
yerini buldu" dedi.

KÖTÜ DURUM 
RAKAMLARA YANSIDI

Sadettin Olpak, dokumacı
esnafının yaşadığı sıkıntıları
rakamlarla da ortaya koydu.
Olpak’ın verdiği bilgilere göre
2009’da İstanbul’daki dokuma
tezgahı sayısı 1500 civarındayken,
şimdilerde bu sayısı 152’ye
düşmüş. Öte yandan ortalama
bir atölyede yıllık 150 milyon
metre kumaş dokuması yapılırken,

HABER

Dokumacılar Esnaf Odası'nın eski başkanı Sadettin Olpak, esnaf teşkilatını 
ve esnafı budanmış dala benzetti. Olpak sitemini, "Budanmaya 5362 sayılı
Esnaf ve Sanatkarlar Meslek Kuruluşları Kanunu’nun yürürlüğe girmesiyle
başladık" sözleriyle dile getirdi.

20 YILLIK BAŞKAN
SADETTİN OLPAK’TAN VEDA

Sadettin Olpak, "Esnafın tezgahı
boş kaldıkça üzülüyorum, onlar

için mücadele etmeye devam
edeceğim" dedi.
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2013 yılı itibariyle yalnızca 3-5
milyon metre dokuma
yapılabilmiş.

OLPAK’IN MİRASI
EMEKLERİ 

Sadettin Olpak’ın görev
süresince imza attığı başarılar,
Olpak’ın en büyük mirası olarak
esnafa bırakılacak. Olpak, 94’te
İstanbul Dokumacılar Esnaf
Odası’nda başladıktan sonra
esnafı için verdiği mücadeleden
çıkan altın sonuçlardan bazılarını
bizimle paylaştı. 

Olpak, ”Daha önceleri
elektrik indirimi, iş yerinde
sigortalı en az beş kişi
çalıştıranlar için geçerliydi.
Haliyle bizim birçok esnafımız
bundan yararlanamıyordu.
Girişimlerimiz sonucu bunu 1
kişiye kadar indirdik. Öte
yandan ortaya çıkmasında pay
sahibi olduğum ama neticesiyle
bir konu var.  Fason dokuma
işçilikte alınan KDV’nin yüzde
18’den yüzde 8’e inmesi için
büyük emekler sarf ettik.  Ama
daha sonra bu indirime ilişkin
maddeye “bu indirimden
komple tesisi olanlar

yararlanabilir” şeklindeki
eklemeyle, küçük esnaf bu
indirimden faydalanamaz
oldu. Kısacası emeğini biz
verdik kaymağını onlar
yiyor.“

Olpak, esnafın kapasite
raporları konusunda karşılaştığı
haksızlığı dile getirdi. Dış Ticaret
Müsteşarlığı İthalat Genel
Müdürlüğü, konfederasyonların,
odaların kapasite raporlarını kabul
etmiyor sadece TOBB’un ve Ticaret
Odası’nın verdiği kapasite
raporları kabul ediyor. 

KANSERİ ELBİSE YAPTIK
Olpak, artık dış ticaret

konusundan bir iç mesele haline
dönen Çin konusunu ele aldı.
Çin’in kalitesiz ve kanserojen
madde içeren ürün ithalatının
korkunç boyutlara ulaştığını
kaydeden Olpak, ”Çin’in yaptığı
ihracat,  öyle bir mesele ki,
Türkiye Cumhuriyeti’nin
güvenlik konularının yer aldığı
kırmıza kitaba bile girdi”
ifadelerini kullandı. 

Çin’den gelen ürünlerin hemen
hepsinin kanserojen madde
içerdiğini savunan Olpak, halkın

sağlığının ciddi tehlike altında
olduğunu iddia etti. Olpak,
kumaşa yüzde 20, hazır giyime
yüzde 30 fon koyulması ile Çin’den
gelen mallara bir nebze olsa
önlem alındığını sözlerine
ekledi. 

MÜZEYE KATKI 
VERMEYE HAZIRIM

Sadettin Olpak, İSTESOB’un
İşletmeler Üstü Eğitim ve
Teknoloji Merkezi Okulu’nda
kurulması planlanan
“Kaybolmaya yüz tutmuş
meslekler” adlı müzeye katkı
vermeye hazır olduğunu açıkladı.
Olpak, müzenin tekstil ile ilgili
bölümüne destek vermekten
gurur duyacağını dile getirdi.

BEN YİNE BURADAYIM
Esnafa hizmetin kağıt üzerinde

bittiğini ama her vakit yardıma
koşmaya hazır olduğunu söyleyen
Olpak, ”Artık bilgi ve
tecrübelerimle destek olacağım.
Beraber yürüdüğüm
arkadaşlara sonsuz teşekkürler
ediyorum. Eğer istenirse
yanlarında olmayı bir vazife
bilirim” dedi. 

Dokuma tezgahı, 1500’den 152’ye düştü
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GÜZELLİK UZMANLARINDA
BAHAR HAZIRLIĞI

İstanbul Güzellik Uzmanları
Güzellik Salonu İşletmecileri
Kalıcı Makyaj ve Dövmeciler

Esnaf ve Sanatkarlar Odası'nın
eğitim seferberliği devam ediyor.
Olağan genel kurulunu geçtiğimiz
aylarda yapan esnaf odası,
eğitimlere vakit kaybetmeden
başladı.

Esnaf odası başkanı Ayşe
Aydın, bahar ayının gelmesiyle
yeni bir sezona girdiklerini ve bu
doğrultuda eğitimler vermek
istediklerini söyledi. 

Oda, cilt yenileme teknikleri
eğitimi için profesyonel isimlerden
destek aldı. Üyeler ise bu
hizmetten son derece memnun
olduklarını açıkladılar. Başkan
Aydın, katılımdan  duyduğu
memnuniyet üzerine önümüzdeki
günlerde profesyonel makyaj

eğitimi de vereceklerinin
müjdesini verdi.

Yaz-kış cilt yenileme teknikleri
eğitimi, Melike Yumlu tarafından
verildi. Yumlu, hava
değişikliklerinin cilt üzerindeki
etkisini "İklim değişimleri cildi

etkiler, cildin koruyucu bariyeri
zarar görür ve bunun sonucunda
cildin alt tabaklarında bulunana
nem ciltten uçar gider. Cilt dış
etkilerden, bakterilerden çabuk
etkilenir" şeklindeki uyarılarla
açıkladı.

Güzellik uzmanları eğitimlere erken başladı. Seçimlerden çıkan esnaf odası
bu sefer üyelerini cilt yenileme teknikleri konusunda bilgilendirdi.

HABER

Güzellik uzmanları her zaman olduğu gibi odalarını verdiği eğitime büyük ilgi gösterdi.

Cilt yenileme teknikleri eğitimi uygulamalı olarak yapıldı.


